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STATE OF WISCONSIN : CIRCUIT COURT : MANITOWOC COUNTY

STATE OF WISCONSIN

V. Case No. 05 CI¥ 381

e s NS e S

STEVEN A. AVERY

AFFIDAVIT OF BLAINT DASSEY

Now comes vour affiant, Blaine Dassey, and under oath hereby states as

follows:
L I am of legal majority and can truthfully and competently testify to the
matters contzined herein based upon my personal knowledge. The factual

statements hevein are true and correct to the bost of my knowledge, information
and belief. T am of sound mind and T am not taking any medication, nox have 1

ingested any alcohol that would impair my niemory of the facts stated in ibis

affidavit.
and Lrothers at 129304 Avery

2. In October 2005, I lived with my mother
-Road, Two Rivers, WI 54241, My brothers names are Rrendan, Bryan, and Bobby
Dassey. Brendan and I shared a hedroom. Bobby had his own bedroom. Dryan kept
some clothes at the house but lived with his girlfriend and was rarely at the
residence. Tom Janda had moved out of the vesidence i1 early 2005.
3. When none of us were home, the vesidence was always locked.

EXHIBIT

canner
fop. 289

Secanned with Cams

737-164

Doc. 965
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4. My c .
¥ uncle Steven Avery (“Uncle Steven”) only came to the residence

when my mother and his sister Barb was hooe. I never remember niy uncle Steven

entering the residence when my mother was not home,

5. L remember “hat my Uncle Steven had cut his finger 1-2 weeks hefore
October 31, 2005.

6. I remember, on October 33, 2005, seeing my Uncle Steven camy a
white plastic bag to his burn baxrel. T did not see o fire in the burn barrel, However,
the police pressured me into saying that therc was a fire in the burn barrel and
visible emoke coming from the burn barvel. My testimony aboutl the fire and smoke
coming from the burn barrel was not true.

7. I remember, on October 31, 2008, seeing a bonfire behind my Uncle
Steven’s garage that was about 3-feet high. The police tried to pressure me into
saying that the James of the bonfire were much highey, so at trial 1 testified that

the flames of the bonfire were 4-5 feet high but ihat testimony was not true. The
police put the height of the flames “in my head and T agreed to it.”

8. On. October 31, 2005, T was with Brendan up until I left to go trick-or-
treating. I distinctly remember Brendan wanted fc use the computer at slightly

before 5 pan. because I wanted to make a phene call and his use of the dial-up

internet computer would have prevented me from doing that. I know that Brendan

was not at Uncle Steven’s trailer up until I left to go trick-or-treating.
{he residence and it was always in

9. There was only one computer at

Bobby's room sitting near a desk.

Scanned with CamSganne

ApPD

290
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10. I'he computer had a password.
rry i
11. The computer had an AQL dial-up internet connection.

12. Bobby was the primary user of the compufer.

13, At no time did I ever do searches for pornographic images or words
related to pornography, words - lated to violence, words related to death, words
related to mutilotions, words related to torture, words related to guns or knives,
words related to Teresa Halbach, words related to Steven Avery, words related to
DNA, or words related to dead, mutilated or dismembered fernale bodies.

1d. At no time did T ever creaie a folder for Teresa Halbach, my Uncle

: .
Steven, DNA, or news stories on the murder,

= m : 1
15. The only time I used the computer was to do my horework and

occasionally send instant messages.

16. I remember my wother Barb hiring somecne to “reformat the

computer” but I'm not surc who that person was.

17. I do not have any personal knowledge of who made the appointment

with AutoTrader to have my mother’s van photogvaphed but I did help clean the

van so that 1t could be sold.

At the time, my family had two bwrn barvels located behind ow house.

18.
19. I was familiar with the gravel pits to the south of the Avery salvage
yard but I did not go to the gravel pits to hunt. I stopped hunting when I was 22

On October 31, 2005 swhen the school bus driver brought Brendan and
ve travelled west on STH 147 [ saw Bobby on STIL 147 in a bluish or

20.

me home as

SCE it C?“E» i
Doc. 965 7374856carmed with Cam i 19 1
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greenish vehicle heading towards Mishicot, Bobby was not driving his black Blazer.

Bobby was not home the rest of the evening while I was home. (Attached and

incorporated herein as Exhihit A is g map that of the location of Bobby's vehicle

that I described in this paragraph.)

FURTHER AFTFIANT SAYETH NAUGHT

fotiin, pagtez— .
Blaine Dassey

State of Wisconsin
County of Manitowoc

Subse: jbe.Il and sworn before me

™. * 7 iy o ¥ N
aaas L4 day of June 2018,
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i Q Wes there anyoody outtide, or making cortact wift:
2 her, outside by rhe vehicle?
3 A No.
4 O Alter seeing this woman walking towerd your Uncle
5 Steven's trailer, did you ever see this voman
6 again?
2 A No.
8 Q How long was il thal you were in the shower? Do
9 you remcuber?
10 A Maybe three mirules, cr four minutes.
1 Q Okay. What did yoo do then?
12 h Got dressed, and left, to go hunting.
13 Q Now, when you left to yo huuting, did you have a
14 vehicle on the premises?
1 A Yes.
@ Q Can you tell the jury what kind of vehicle it was?
17 A A black Chevy Blazocr.
8 ¢ Where was that parked?
g A IL was parkea right butween the house and the
- garage. $
) o About what Lime do you think you lef*: to go |
hunting?
22
’s A Probably twenty to three, quarter to three.
; Q Quarter Lo three? Boboy, how do you know that
4
was the time? Why is that time important as it
25
39

Doc. 581 o App. 293
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L Q Did you get anything that day?
2 A No. I seen two deer. I didn't get anything, no.
3 Q ALl right. After deer hunting, what did you do?
1 A Came home, and I laid dowﬂ, and I went to sleep
5 again.
5 Q What time did you get home? Do you recall?
7 A It was "five-ish".
g 0 Now, when you drove bhack home at about five
9 o'clock in the afternoon, was Ms. Halbach's
10 vehicle still visible?
11 A No.
2 Q What did you do when vou got home?
13 A I watched TV for a little bit, then T went to bed.
14 Q Did you go to sleep?
15 pal Yes.
6 Q How long did you sleep?
. A Probably three hours.
s Q Let me back up just a few minutes, Bobby. At any
0 time during the morning or early afternoon hours,
o did you receive any phone calls at your residence?
:1 A No. Not that I am aware of.
;7 Q Why don't you tell us what that means, “not rhat
i you are aware of"?
23
A I am a real deep sleeper. When T sleep, I don't
24
hear nothing.
25

689-41

App 294
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Wau this the first you learnud that Teresa
Halbach was wissing?

Yes.

Dut one or boti: of thuem, frem a conversation, had
seen 1t on TV?

Yes.

What the TV had said -- well, I guess you hadn't
seen the TV, but you eventually did see TV
reports?

Yes.

Of Ms Halbach missing? &And it described her as
missing?

Yes,

At least for the firstL several days?

Yeg.

Now, you, I think begirning on November §, which
is the day you tried to come home and found Janbo
Creck Road blocked off?

Yes.

Saturday?

Yes.

Okay. Begiuning that day, you were coming home
to try to get your labredor puppy back afteo:r
goose hunting?

Yes.

675-249
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In the morning?

Yes.

With Mike, again, actually, right?

Yes.

Okay. So you come back and you can't get to your
house because the pclice have the road blocked
off?

Yes.

Beginning that, right then and there, for
probably over three hours that Saturday,
November 5, you'wve talked to the police a number
of times?

Yes.

bbout the investigation into Teresa Halbach's
disappearance and death?

Yes.

It was 2 little over three hours, as you recall,
that first day, Baturday, before you could get
vour dog back?

Yes, 1t was about three and a half hours.

Okay. And then, at least two other times, you
were interviewed in the wesks, or days, weeks,
months following Terega Halbach's disappearance?
Yes .

In any one of those conversations with the

Mo
3]

o
b
Al
ol
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Yes.

ryout the invectigation into Teresa Halbach's
disappearance and desach?

Yes.

It was a Jittle over three hours, ac you recall,
that first day, faturday, before you could get
your dog back?

Yes, 1t was about three and a half hours.

Ckay. And then, «t least Lwo other times, you

were interviewed in the wecks, or days, weeks,
months following Teresa llalbach's disappearance?
Yes,

In any onc of those convercations with the
police, did any police officer ever ask you about
this joke that you overheard between Mike and
Steve in the garage?

vie go back te Friday, Novewrber 4, again, later
thie night, do vyou vemember either yourself or
voar Uncle Steven getting a call, probhably on a
cell phone, fron your Uncle Chuck?

No .

Something about having ceen headlichts back by
house?

his

Not that I remember.
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CALUMET COUNTY SHERIFF'S DEPARTMENT

Page 90
Complaint No. File Number
05-0157-955

TYPE OF ACTIVITY: Interview of Bobby A, Dassey

DATE OF ACTIVITY: 11/05/05
REPORTING OFFICER: Inv.John Dedering

DOCUMENTS
GENERATED: Qgne Page Written Statement

On Saturday, 11/05/05 at 1753 hrs., T (DEDERING) in the company of Marniiowoe Co. Det.
DENNIS JACOES did interview the following individua) at a roadblock situated at the
iniersection of STH i47 and Jambo Creek Rd. in the Town of Gibson, iviamtowoe County:

BOBBY A. DASSEY
DOB 10/18/86
N12930 Avery Rd,
Two Rivers, WI
Phonc 920-755-8715

Prior to asking BOBBY A. DASSEY any questions, he was advised that he was tree to leave,

was not under arrest and did not have to answer any questians at anytime 1 did have BOBBY
DASSLEY open his door to prove to him that the door was not locked and that he was, in fact,

free o go. ‘

BOBBY advised me that his father is PETER DASSEY and that his mother is BARB JANDA.
He stated he does live with his mother at the Avery Rd. address. He stated that he lived on
Avery Rd. since 2001 and prior to that he lived on Preston Rd. in Whitelaw for approximatcly
cight years.

DOBBY states he works third shift at HAMILTON MANUFACTURING in Two Rivers and is
aormally home by 6:30 a.m. in the momung.

BOBBY indicated that on Monday, 10/31/05, he woke up belween 1406 and 1430 brs. He stated
that he looked out his family’s mobile home window and observed a “little SV which he
described as being efther teal or blue in color. He stated he obsenved the vehicle stop and 2
female exil the unit and photograph a maroon van, which his nother is atlempting (o sell He
stated that after the photographer had finished photographing the van, he observed her walking
towards the restdence ol STEVEN AVERY. This residence is Jocated immediately west of
DASSEY’s home. He stated that she was scen walking “towards the porch.” e stated the
photographer speat approximately five minutes photographing the vehicle.

BOBBY stated that he teft for deer bow hunting at approximately 1445 (o 1500 lus. He stated
that the teal vehicle was still there when he left. e stated that he armived home at dark or shaortly

T T T =l =
| EXHIBIT i
'.E Group Ex. M 1 STATE1Za4

Doc. 228 630-75
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CALUMET COUNTY SHERIFF'S DEPARTMENT ’

Page 91
Complaint No. File Number
05-0157-955

thereafter. He did estimate the time at 1645 Tus. He stated that when he arrived home, the blue
or teal colored SUV was pone.

BOBBY was asked to describe the fernale who he saw walking towards STEVE's porch. He
deseribed her as being skinny with “brownish hair,” and wearing 2 dark colored, waist fength
coat. He indicated he did not know if she was wearing glasses and did not know what kind of
trouscrs she was wearing.

BOBBY indicated when he came out of his residence to go to his truck, he did not sce the lady.

BOBBY stated it was his understanding that the [ady had been to the AVERY property four Lo
five different times in the past twelve months to photograph units that STEVE wished to sall in
the AUTO TRADER magazine.

BOBBY indicated he was never in the tcal or blue colored SUV and had never touched the
vehicle. BOBBY stated that his vantage point of the vehicle and the young lady was from his
mother’s mobile home, which he estimated (o be approximately six yards away from where the
van is parked. BOBBY indicates that Monday, 10/31/05, was the first time he had seen the
female photographer.

BOBRBY indicated that as he was traveling on STH 147 towards the property he hunts deer on, he
did observe an individual knovn to him as SCOTT TADYCH. BOBBY indicated that SCOTT
would be able to verify precisely what time he had seen BOBBY,

BODBBY stated that no one was in his vehicle with him.

BOBBY was asked once again, whether his prints woeuld be in or on the KA V4 and he indicated,
‘No, no way at all

BOBBY DASSEY indicated that he believed STEVE AVERY was al home alone during the
time the photographer was in the vicinity. BOBBY ndicated he was unsure vho might have
been al the AVERY'S AUTO SALVAGLE shop.

BOBBY denied having any sort of contact with the lady.

[ advised him that we had learned that STEVEN indicated BOBBY had seen this yaung lady
after STEVEN had. He indicated that there was “No way, 1 was hunting.”

[asked BOBBY 1f he would be interested in pursning some sort of truth verificalion to show me
LS

that he was, in fact, being truthful and his response was “Yes,™

I asked him what he thought the resulls of this cxamination would show, and he indicated, “1'm
telling the truth,”

App. 299
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CALUMET COUNTY SHERIFF'S DEPARTMENT

Page 92
Complaint No. File Number
05-0157-955

lasked Mr. DASSEY why STEVEN AVERY would say that BOBBY was the last one to see the
photographer. BOBBY responded, *“13id hie say that?" I then asked BOBBY if it was true and
his response was, “"No." I asked BOBBY why STEVEN would say something like this and
BOBBY's response was “He'd steb ya in the back ” BOBBY indicated that STEVEN has done
this to him before over “ittle stuff.”

BOBBY DASSEY did indicate that he was concerned for an eight-week-old Labrador puppy,
which be stated, was in his mother’s residence. He, very respectfully, asked Det, JACOBS and
me if there was anyway possible he could retrieve the Lebrador. [ advised Mr. DASSEY that [
would think about this and we ultimately made the decision to go into the BARB JANDA
residence with BOBBY’s permission to retrieve the dog Be indieated that we would find the
doors to the residence unlocked.

At 1831 hirs., Det. JACOBS and 1 did retrieve a black Laborador puppy from the far west
bedroom and we left the residence at 1834 hrs, At 1844 hrs., the Lahrador puppy was tumed
over to BOBBY DASSEY and BOBBY DASSEY did provide us with a writlen statement at that
time.

BOBBY DASSLEY did dictate the following one page wrilten statement (o me;

¥ "On Monday, 10/31/05 at about 2:15 - 2:30 pm, I got up to go deer hunting. [ took a
skower. I gor dressed for bow hunting & noticed someone coming down the driveway.
She stopped in front of my mom's maroon van thai Steve is bying to sell for my moat. [
watched her take pictures of the van. She got done with that & sitarted to walk toward
Steven's house I grabbed my bow, got into my Hlazes, and lgfi. I didn 't see the lady who
took the pictures swhen Ileft The S.UV, ¢ teal colored, possibly a Honda, was there
when Ileft to go hwnting. She had showlder length brown hair, it looked darker to me.
She was wearing a dark waist length jucket. She was skinny. About 3 or & minutes went
by between the time I got ry jacket and the time [ got into my truck, I dictated this
statement to Investigator Dedering. | have read this statement and initiated all
corrections. This statement is true and accurate No promises or threats have been
made (o get this statement. "

This statement was signed by BOBBY DASSEY i my presence as well as in (he presence of
Det. JACOBS at 7:01 p.m.

My contact with HORBY DASSEY eaded at 1902 hrs

Investipetion continucs
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TYPE OF ACTIVITY: lnterview of Bobby Dassey

DATE OF ACTIVITY: 11/09/05
REPORTING OFFICER: lav.John Dedering
DOCUMENTS CENERATED:  Miranda Warning and Two Cassefte Tapes

On Wednesday, 11/09/05, DCJ Special Agent KEVIN HEIMERL and | (DEDERING) were
given the assmment of serving a Warrant on BOBBY 1. DASSEY for his finger and palm prints
and a DNA swab. We received the assignment in the mormning and spent the majority of the
morning and a good part of the afternoon atiempling to contact Mr. DASSEY .

We ultimalely rnade contact with BOBBY DASSEY and he agreed to meet us at AURORA
MEDICAL CENTER Jocated between Manitowac and Two Rivers on STH 42.

At 1444 hours on 11/09/05, 1 (DEDERING) did serve the Warrant on BOBBY DASSEY. At
this point, I explained to him that he was not in cusledy, but was not technically free to lcave
cither until we had executed the Warcant.

At 1447 hours, [ (DEDERING) did review BOBBY DASSEY’s Miranda Waming from a form.

The form was initialed in the proper areas by DASSEY, was signed by BOBBY DASSEY arnc
witnessed by Special Agent HEIMERL and me.

We advised BOBBY DASSEY we were going o be recording the interview and he indicated he
had no problem with this. A synapsis of the taped intervicw is that once again DASSEY stated
he lcft home et approximately 1500 hours on 10/31/05 and he had observed & teal SUV, that he
had never touched or golten close to. He stated when he lefl the propecty there was no oane in his
immediate sight. He stated he did not talk with STEVEN AVERY between [1:00 a.n. and noon
on 10731705 indicating he was aslecp and is a very sound sleeper. He stated he does not even
hear the telephone when it rings. DASSEY indicated he stayed home until 2330 hours on
10/31/05 and then left for work al HAMILTON MANUFACTURING.

DASSEY states oniy STEVEN AVERY has keys to STEVEN’s house.
DASSEY states he knew nothing aboul a fawily dioner at Grandma AVERY 's on 10721705,
DASSEY indicated he has seen the Suzuki that we discussed with him parked at STEVEN's

garage for aboul two weeks He indicates the cluteh is out and you have to push it w maove it
He stated the Suzuki was parked in the garage the week before the girl went missing.

STATE1369

App 301
Doc. 228 630-78
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DASSEY indicated that somctimes family members will bum the heads of deer bul this is
usually in the bum barrel.

DASSEY stated the only deer at the residence was the dear that is hanging in the garage
currently,

BOBBY DASSEY states this is ki first yeer bow hunting 2nd he hunts approximately two and
one-half miles away from his honse

DASSLEY stated STEVEN was mad at BARBARA aboul something and he was not sure what
but they patched it up last Wednesday.,

DASSEY indicaled he does not talk to CHARLES or EARL and has not spoken with CHRIS
(ph) AVERY in the past nine months.

DASSEY indicated that on Tuesday or Wednesday, he observed a bumning in the area in a pit
behind STEVEN’s garage. He believed there was brush burning. DASSEY stated he was home
that night.

BOBBY DASSEY states STEVEN somesimes bumns tires in the pit and STEVEN usually bums
tires at night so you cannot sce the smoke.

DASSEY indicated STEVEN does not bum his tires anywhere else and he indicated he believed
STEVEN was burning with DASSEY s little brother, BRENDAN.
.

At 1618 hours, (by my watch) BOBBY DASSEY's pali prints and fingerprints were taken by
Correctional Officers SCHROEDER and FLEMING,

At 1631 hours, (by my watch) there was a physical examination of BOBBY DASSEY by FAY
L. FRITSCH an exam nurse at AURORA MEDICAL CENTER.

ALTE36 hours, | did question BOBBY DASSEY regarding scratches on his back. He stated
these were due to his week old Labrador puppy jurnping on his back. He stated he was bent
down to put on his shoes when the dop jumped up and seratched hime [ did examine DASSEY's
shirt and could find no obvious holes or tears. The exam 2nded at 1643 hours (by my watch)

I did speak with D, VOGEL-SCHW AT Z who indicates the scraiches appear o be faicly recent
but possitily could be a little older. She stated it was not likely they were over a week old. She

stated il is her opinion that the scratches were tairly recent.

The serawhies o BOBBY DASSEY s back were photographed

STATEA4MD)

Doc. 228 3075 App. 302
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05-0157-955

At 1648 hours, we did escort DASSEY from the hospital, he was released and | observed hiim
spcaking with his mother in the parking lot.

Investigation continues.
Inv. John Dedering

Calumet Ce. Sheriff’s Dept.
JD/hdg

STATE141

Doc. 228 620-80
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05-0157-955

TYPE OF ACTIVITY: Imterview of Bobby Dassey

DATE OF ACTIVITY: (12/27/06
REPORTING OFFICER: Tnv. Johu Dedering

DOCUMENTS
GENERATED: None

On Monday, 02/27/06 at 1726 hrs., various members of the WISCONSIN DEPT. OF
CRIMINAL INVESTIGATION and the CALUMET CO. SHERIFF's DEPT. did meet at
MISHICOT FIRE DEPT. The purpose of our meeting was 10 view a vidcotaped inierview done
by Special Agent TOM FASSBENDER and Inv. MARK WIEGERT on a subject named
BRENDAN R. DASSEY on 02/27/06. According to information T'had obtained from
WIEGERT, DASSEY had jnade some swatements witiiepard to STEVEN AVERY s disposal of
TERESA HALBACH, as well as who was respansible for her death.

While waiting for other members of the interview team to arrive, 1 did assist Inv. BALDWIN
with an interview ol BARBARA JANDA. For details of this, please see the report of Inv.
BALDWIN.

Special Agent MICRAEL SASSE and 1 did locate BOBBY DASSILY at the residence of
DUANE OSMUNSON, 5017 Nuclear Rd. in the Mishicat area at 1955 hrs. SASSE and [ asked
BOBBY DASSEY if he had some time to speak with us and he indicated that he did, We then
went out 1o the county vehicle, which I was operating, and BOBBY DASSEY did have a seat in
the front passenger side and Special Agent SASSE climbed into the rear passenger side. Prior to
asking DASSEY any questions, he was advised (hat he was not under arrest, did not have to
answer questions If he chose not to and was {fee to leave at anytime he so wished. 1asked him lo
apen the passenger front door of the vehicie 1n arder to demonstrate 10 him that he was perfectly
free to leave, }e understood this and vgreed to answer questions.

We went over his activities 1o the best of his recollect:on ou Monday, 10/31/05, He stated that
he arrived home from work at approxinately 0630 trs (Tt should be noted that DASSEY was
etrployed at FISHER HAMILTON in Two Rivers at this time) and went to bed. He stated that
hic got up between 1400 and 1430 hrs., got into the shower 2nd went bow hunting  He stated he
arrived home somewhere approximately 1730 hrs. and that it was dark out already. He stated he
did not recall who wasg home when he arnved, bul theught perhups BREMDAN was. He staled
thatwhen he arrived bome, he went striaight (o bed and did not eat. He stated he pot up at
approxtmately 2100 hrs., got ready for work and once again did not cat. He stated that to the
best of his recollection, BLATNE wis honie and possibly BRENDAN as well, He stated that hus
other brather PRY AN was nat at home and was possibly at his pirl{riend’s residence

STATEAS: Y

Doc. 228 A 304
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BOBBY (ndicaied that when he was leaving for wors at approxumately 2130 hrs., he noticed that
STEVEN was having 2 boufire  He cst/roated that the flamazs were five to six feel in haight, He
stated that i( was a good-sised fire and that STEVEN has had fires there in the past. He stated
that hie could not say for sure that STEVEN was tending 1o the fire and he was further unsure
whether BRENDAN was there or not. He stated that the view from his residence to the fire pit is
somewhat blocked by the garage of STEVEN AVERY.

He stated that he worled from 2200 hrs. until 0600 hrs. the following day and when he arrived
home, he noticed nothing unusuai and that the fire was out.

lasked BOBBY if his brother, BRENDAMN, was one to iie about things and he stated that
BRENDAN would pessibly lie about litde things. 1asked him if BRENDAN would lie aboul
anything concerning the HALBACH murder invesligation, and he stated that he would not lic
about this.

lasked BOBBY if e has noticed any changes in BRENDAN and his response was “‘nal really.”
When Fasked him if BREND AN has been depressed recently, he stated that he was a litile
depressed.

BOBEY indicated that BRENDAN has not discussed anything regarding what be may have seen
in the fire pit on 10/31/05 or what STEVEN may bave told BREND AN

BOBBY indicated that his brother, BRENDAN, likes to play basketball games and racing games
on their Playstation 2. He states that he does not play with others, but prefers to compete by
nimsel{ an the smachine.

basked BOBBY if he could recall once agatn what he saw regarding TERESA HALBACT and
her vehicle. He stated that while he was preparing to go bow hunting on 10/31/05, he observed
TERESA’s vehicle pull in and he observed TERESA got out and take one or two photos of the

tuaroon van, which his mother had for szle. BOBBY said that this was prior to hun getting into
the shower. He stated that when he got ont of the shower (approximately ten minvtes luter) he

brought his bow out 10 the vehicle and TERESA’s vehicle was still there but he did not sce her

He stated that she was wearing a black coat, black rouscrs and he cannot recall what coler her

Wop was,

DASSTEY diew me a diagram indicating that the HALBACH vehicle was poimted in a westerly
direction almost directly across from the westernmost portion of the BARBARA TANDIA

circular driveway,

BOBBY stated that the velicle was gone when he got back from huating.

STATEASGN
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['asked BOBBY about the position of the Suzuki Samurai. BOBBY thought that to his best
recollection, the Suzuki was in the garage for a while, and he was unsure when STEVEN moved
itout of the garage. e stated that he was never in the garage when the Suzuki was parked in the
garage and he stated that he could no longer independeutly recall where the Suzuki was
positioned when he lefi Tor hunting.

Tasked BOBBY DASSEY who his brother, BRENDAN, might confide in and ke indicated the
only person he could think of was BRENDAI's friend, TRAVIS FABIAN, whose father,
ROBERT FABIAN, is a friend of EARL AVERY.

| asked BOBBY 1f'he could recall the burn barret in front of STEVEN's residence burning when
he left for hunting, and he stated he could not independently recall this

Agent SASSE asked BOBRY DASSEY if he could ever recall STEVEN AVERY shooting a .22
at the burn barrcl or anything else in the imnediate vicinity of STEVEN AVERY s residence.
BOBBY indicated he could not recall anything like this cxcept for one oceasion,

SASSE asked DASSEY if he could recall STEVEN AVERY in possession of a buck knife or a
leatherman and BOBBY DASSEY could not recall that.

BOBBY DASSEY indicated that he doesn’t recall BRENDAN or STEVEN acting any 4
differently afler the Qctober 317, incident. He further indicated he could not recall any sort of
injury to STEVEN’s arms or hands on October 31°.

John Dedering, [nv,

Calumet Co. Sheriffs Dept.
JD/ds

STATEASY

Doc. 228 630-83 App 306



Case 2005CF000381 Document 1112 Filed 01-24-2023 Page 24 of 91

ADOHTFIOG35 Do MR (Ml gt D i) Vage b of 74
] S o
|
|
i ==
i - - |
|
I 1 ' (9] Tell us why not?
; 2 A They had the road all blocked of . They wouldn’t
3 let anybody in there. :
4 Q Who 1s "they"? I
|
3 A The police officers.
: 6 Q How about your dog? What happened to vour blsck
9 Jab7
8 A I had to wait, like, three hours, in order to ge:
o her.
10 Q In order Lo get her?
i A Yeah.
12 Q How did you got her?
i3 A I had to give my statemeni and evervthing. Then the |
14 investigator went in and got her. é
15 Q They got your dog for you? l
» A Basically, vyeah. L
7 o} Now, Hobby, on the third of November, that would
s be & Thursday, I believe, do vou recall having a
o conversation with your Uncle Steven regarding a |
- |
body ?
20 |
A Yes.
21
) Q Could you tell us what your Uncle Steven Lold yvon
IL that day?
24
A Well, my baddy, Mike, was over Log, and he asked us,
24

1t sounded lite ne was joking, honestly, he a

oc. 581 [a2-47 fpp. 307
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A. 11-04-Q05.

ATTORNEY STRANG: Your Honor, maybe I will
just, if I may, just pass this around the jury in
the old-fashicned way.

THE COURT: Any cbjection?

ATTORNEY KRATZ: No.

THE COURT: Go ahead.

Q. (By Attorney Strang)-~ As vou and Mike were
putting these climbing sticking pads on the deer

stand, your Uncle Steven walked over to the

garage?

AL Yes.

Q. Came in. He and Mike had some conversation?

A, Yes.

0. You didn't catch the first part of the
conversation, I gather?

A. Yes.

0. That is, I mean you did not catch?

Aa. No, I didn't.

0. So you don't personally know whether Mike started
the conversation or Steve did?

AN No, I don't.

Q. What you caught was Steve making a joke about,

want to help e get rid of a body, or dispose of

a body, something like that?

27
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1 A. Yes.
2 0. That was clear Lo you it was ¢ joke?
3 Al Yes.
4 Q. Mike Jaughed?®
5 A. Yes.,
6 Q. You laughed?
7 A, Yes.
8 | 0. Mnd Steve followed thabt up by saying somcthing
9 like, pcople go missing all the time, and this
10 girl may have left for Mcexico?
11 AL Yes.
12 Q. Did you guys laugh about that too?
13 Al Yes.
24 Q. Was this the first you learned that Teresa
15 Halbach was missing?
16 A, Yes.
17 Q. But one or both of them, from a coavcrsation, had
18 seen it on TV?
is A Yes,
20 0. What thce TV had said -- well, T guess you hadn't
21 seen the TV, but you eventually did see TV
22 reports?
23 L. Yes
24 0. Of Mg Halbach micoing? pnd it described her as
25 missing?
28
/\{l‘
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Complaint No. File Mumber

05-0157-855

TYPE OF ACTIVITY: Contact with Michael Osniunson

DATE OF ACTIVITY: 131/14/05
REPORTING OFFICER: Iny. John Dedering
DOCUMENTS CEMERATED:;  None

On ivianday, 11/14/05, at 1529 hours, Special Agent KEVIN HEIVIERL and [ (DEDERING) did
meet with the following individual al his residence regarding this matter:

MICHAEL M. OSMUNSON

DOB 09/08/86

5017 Nuclear Rd.

Iiviishicot, WI 54228

Telephone number: 920-755-2150

Cell phone number: 920-973-0514

Employed at JINDRA PLUMBING & HEATING, INC. in Shoto

MICHAEL indicated the only time he had been at the AVERY property between 10/31/05 and
11414705 was on Thursday, 11710/05. 1le stated he and BOBRY were inside the DASSEY
parage when STEVEN came over. MICHAEL indicated be was aware STEVEN was one of the
last people to sce the missing gir) and jokingly asked STEVEN if STEVEN had her (the missing
girl) in a closet. At this point, STEVEN asked MICHAET if MICHAEL wanted to “help bury
the body” and they laughed about this togethier. MICHAEL stated he had just learned about the
missing gir! on the Tuesday prior (o that, He once again indicated he thought STEVEN might
have been (he last one to see the missing givl.

According to MICHAEL, STEVEN stated peaple zo missing a'l the time and this girl may “have
lefl for Mexica.”

MICHAEL stated that after conversation about the body, BARBARA JAMDA came out of her
residence and she needed to go somewhere. STEVEN had BARBARA parked in and §1 EVE'N
left afler moving his vehicle and there was no further contact between MICHAEL and STEVEN.

I asked MICHALEL ahout his whercabouts on 10/31/05 and he stated he had taken his little
brother trick or treating in Two Rivers

MICHAEL indicated he has never scon any fires at the AVERY residences, but stated BOBBY
mentioned (he fact he had seen a bip fire on Tuesday or Wednesday, 11/01/05 or 11/02/05.
According to MICHALL, BOBRY had toid MUZHAEL that STEVEN had thrown tires ontu the
{ire.

Sl o e

EXHIBIT
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\

’ Arrest-Bench Warrant! |

Capias [
! "Steven A Averv Case N-c‘ vin PE 22
- = Hame o Persan o ™ * R

Peron's Addross h T T o [ Phare Tumos _ ;
12932 Avery Road, Two Rivers, VWi 54241 4 R S !
“Pemon's Dalo of Birtn T Sox oo Davers Liconss Huinbaer

07/09/1962 M ’ W _ A160-7816-2249-00 - I
CHognt i Epo Colar [ Hue Cooe e {Ciho: Tanabinny Chaaccashes

5'6" 218 Ibs Blue | Blonde | _
Chargs _ T l
Possession of a Firearm by & Felon .

TO ANY LAW ENFORCEMENT OFFICER:

Asrestand bring the above-named person before me, o if | am not avaitable, before some other judge-or courl
cominissionzr of this county, because:

. (Check box A, B, or C below,)

BJ A, Acomplaintcitation has been filed charging the defendant with the commission of an offense(s). The
deferdant has ot praviously appeared in of submittad to the jurisdiction of the courl. [A copy of the
complaint or citatien must always be attached. For a cltation, an affidavit of the court officer Is
recommended.] The name of the crime and staluloly references in the complainUcitation are incorporated
into this warranl. | have reviewed the complaintcitation and find probable cause lo believe the defendant
commitied the offense(s).

(Check if efther Is appropriate): ’ X
[} Although the maximum imprisonment is 6 morihs or less, | believe that the defendant will nct appear In
response to a summons,

[ if the offense Is one covered by the Uniform Ball/Deposit Schedule, the defendant may be released
upon payment of the amount below. A new court date shall be provided to the defendant,

{18 The person failed to appearin court as required on (dale) . for
(type of court appearance) = .
[} The persun shall be held for appedarance in coud.
(3 The person may be reteased upon payment of the amount below. A nevs court date shall be povided
to the: defandant.

(1¢C. The person has failed to cornply with a court order concerning the paymenl of fines, forfzilures, assessments,
surcharges or costs to the courl. The defendant may be released with no further courl appearances upan
payment of the tolal due, set forth below.

‘Amount due § BODY QHLY. . plus slalutory sheriffs fees.

- )
— R s ) / »
i the person posts the total amount due and Is relaasad, v ;(Hl.f: OUET:
the taw eniorcernant agoncy shall inform the court and / - & / ‘
. -

disticl attornoy of any new courd date. e

Cvori oA A e‘;'.';ﬂ,rj;ozlur."'.:. e

Geographic rostigbon: - /~98 Z{Q&{({" /’, I

L] Statevide [ Withar caunty of ORI T Hema Pantad o Typed
| ) witihin adjacent counties of O /"//(7/& S’
! B Other. NATIONWIDE e - -
] 1 et
BV 142 0602 Amust-banciv Wonanlnap g Chapter 34, 5575 35(2), 953.04{3K s}, S8 00 WGeoryn Satuies

This form shali nol bo modified, [tinay be stpplemented with additianal matenal.

630-69 App. 311
Doc. 228
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Complaint No. File Number

05-0157-955

TYPE OF ACTIVITY: Contact with Michael Osmunson
DATE OF ACTIVITY: 11/14/05

REPORTING OFFICER: Inv, John Dedering
DOCUMENTS CENERATED:  Nonc

On Monday, 11/14/05, al 1529 hours, Speeial Agent KEVIN BEEIMERL and [ (DEDERING) did
meet with Lhe following individual at his residence regarding this maiter:

MICHAEL M. OSMUNSON

DOB 09/08/86

5017 Nuclear Rd.

Mishicot, W1 54228

Telephone number: 920-755-2150

Cell phone number: 920-973-05t4

Employed at IINDRA PLUMBTING & HEATING, INC in Shoto

MICHAEL indicated the only time he had been at the AVERY property belween 10/31/05 and
11/14/05 was on Thursday, 11/10/05. He stated he and BOBBY were inside the DASSEY
garage when STEVEN came over. MICHALL indicated he was aware STEVEN was ons of the
last people to sce the missing girl and jokingly asked STEVENM if STEVEN had her (the missing
girl} in a claset. At this point, STEVEN asked MICHAEL if MICHAEL wanted to “help bury
the body™ and they laughed about this together. MICHAEL stated he had just learned about the
missing girl on the Tuesday priur to that. He once again indicated e thought STEVEN might
have been the last one to see the missing girl.

According to MICHAEL, STEVEN stated neople go missing all the time and this gicl may “have
left for Mexico.™

MICHAEL stated that after conversation about the body, BARBARA JANDA came out ofhu:z'
residence and she needed to go somewhere. STEVEN had BARBARA parked in and S_TEVI:'N
lelt afier maving his vehicle wid there was no further contact hetween MICHTATT. and STEVEN.

lasked MICHAEL about his whereabouts on 10/31/05 and he stated he had taken his [ittle
brother trick or trealing in Two Rivers

MICHAEL indicaled he has never seen any fires at the AVERY residences, but stated BOBBY
mentioned the fact he had seen a bng firc on Luesday or Wednesday, 11/01/03 or l./'Oz/(JSA
According to MICHAEL, BOBBY had told MICHAEL that STEVEN had tiuuwn tires onto the

fire.

EeEE T T e YT T

EXHIBIT
ji N STATE14¢7
~I-: I T J Aflp 312

630-84



Document 1112 Filed 01-24-2023 Page 30 of 91

Case 2005CF000381

SO
COMCHINY
SON 2L
SUIANY Ol
SO0 NN
SO LiNY
O Olitin
ik
20MOLiNen
SHIANM Crics
Sy3nt=0ML
2O0MHS. N
LCTimSIA
SO0 LNV
Q0eA0LIN
SOMOLINY
Sy3nY OML
NOLYiMD
hiesitiel
TTML NN

20000

735 BEjEIE

Qo AYEAY JECTE

Qe AEIAY 0Ll

Cos ozt Premg

ag
L3SV

i

YIS NS O
SE8IHISENS ON
HIAGLOSENS O
SLYATS OLNY S.AL3AY
HZAh3SENS O
@38W3LCNS ON
Ta3BIEISTNS O
a38I¥Is8Ns Ol
‘a3BgISBAS O
‘ETENSTENG O
SYWCHL VO
ESLUISENS ON
&3BR358NS5S ON
=3EMTITB 3 ON
HIBMOS8N3 ON
HHEINISENS O
H3EHILENS ON
J2SIOSENS On
‘HITAHDSENS SN

<3IZOSENS ON
S3GEISBNS IN
Teer 2204

ST5808 CN D KOILHIESSET
ASUanbaig gy Lu0Ly

SOULENC 23 LpAnl¥Yd3a NISKODISIM

59050/ L ©) 500255} LoooTEepssice!
SO0Z.C0M L 16207 3704 9c  grrrelslecs
TGCZg0 L OVGICTIETIL 9 et (ees
SUITHT I QISIIRILZN. J zirelsines
S00Z/E0LL 01 62CTT T 59 woL-nipinzal
BN AR [ SRV AL YA IR b LPOULS TR
SCUZROML QN EILEvICh S ST LtLaes!
3007RZTECS00TILLiGH £ RIS (A
SOCT TN SOt 2 Brilsgienc
SUCTNTL, QISEITITD 7 saTvre!
SCOLrCIL 016002/92 G0 4 §.l3 o5
SU0Z0L S L SCOTIS0 L L EETH 63
3007500 M GLATCC L § 057554
SCD7/RILL Ol GODEZ/HOL L L : 195
STGTAG/ L G B00TION L ! 3457672
S002/3071 L O SO02/HTiL 8¢ ToTL-eIs
§40TISZ:0L 01 5COZ/IET L 93p5 £55
2020358 €1 800N $ Sl
SI0CENLL OV SITICINY Looassdas
SO0Zi320, L 01 G00T,37,08 3 §0ZeEss
SO0/ L O CCLTSONL L Fi A
SUQT LY 016002 L 7 ' 3
3jeQ” ABLIRLII4 U Ts.0g
SO = BTiHTOY - aie ]
[AZASAL Rt sbueg

I
50 S3QUINK 3503

$3INTYANOISATISNI

313

p

]

Ay

737-73

Doc. 965



Document 1112 Filed 01-24-2023 Page 31 of 91

Case 2005CF000381

|_tess I~ zeen13geean

0251 | TFLIE(6025) vASOCLE 026 51 PA.3mSiy (€09 S00¢,65. 127 31 §02AL 1
| K.wm | XEy 1130039 0281 2r/iE(8C281 [BISICLECIS L1 LdsamsUY i 7y SUCIH0b (0N L5 5uuil ot o
[ .. £11307830 281 O L) v1SOT.6C261 (TYIICLE025 4, Fo @MOUY |3 9L 50 7016 | vG. 3t Sondii (65 36
] 3oMCS VSSE  [Z8S) | TZEh 18366020 | Zriite8 CT6 L - 2ISORLSCIS 35 Fvohiwy  B5 61 SOLYiCOt | {558 e oy 5t
1= X2LLN130NES 1048 ieet ) 2251 (PiSOT(6026 5 | ».63C006C26 18 POTLE028 )| £admsuy /53] 5005, 60: 6501 SIOILUT, 54
) X2u€11304056 IE5E & 221 (BDILICE OB L | BE. 1108085} 127 .CL5 0254 | FO/amscy  £05; 6ACZA LI} 2 51 5307000 1 By .
= X3¢ : R TR

saQuiByy £i5 ¢ ol

!
”

SunouBug | awe g BupeuiBposad [Bupe|Bup oAy
12014 i i .21, P sty

19
LaN

WsuEn | soay S8qUoNIng -21828 0 gL auiy
Buijsuliwin] _zaucur_nsao up funiean 1nsuy T 28gese0ay BlE OwsLYy

!
| £3 !
. T ioc zesy] agst ﬁ% PSOTICIST 1250 C250% 1 | Caansy :
T %3507730 T _.f5c  |2261| 2%k | Mgt l2sdd BT AT LT 15150025028, Cuei0y 8755000
2 [vis — L . y .
) :

ke3sag Asacs
SO TrICLE C2S)

. 314

App

37-74

7

Doc. 965



Page 32 of 91

Filed 01-24-2023

Document 1112

a

o
o

Case 2005CF000381

65, ¢

{/DMSUY ] | JUOTSD ALBA PAYE )

{.8MSUY } 1ZBLUOTR ALIRY Duye D

f

Lams iyl IRBULOSSP AUed DiLien

{_ L3enduy iD3UUSIRID AT PR

— XuETIsAE0

| xortmM3osego

LML) SuN024(D AUBE Gu

L4 93PN PANARE D

S56E I 136 0 . 0 |
¥ R -1 o 08
$666 | iml | o ¢
| i 0 0
I =, 1] °]
WTI33U005%p AUAG SURDH ] e e
| <] 0

SUUCKIP BT 56:85

Supouiiiay | Cupounag | buauunay

Jaguagy [il}e]

1507 11:al | snojaBig $1GIAd)g

R 5 1 S

Supiegussa,,  Bupaujss,
ey | EEBL o Supcupiag e

Qe

Eupeujuney BupseSeo
i1

A85$3Q 4gQsg
TR0 2hIL-E 46 (025)°

App. 315

737-75

Doc. 965



Case 2005CF000381 Document 1112 Filed 01-24-2023 Page 33 of 91

i T 1 2 et AR Page 31 of 14
1 imporvant mement
z We coula crart with the omenb or woth '
3 the vianal ov wich the image of thac wan, Steven
4 hvery, standing outiside of a big bunElre, with
5 Llames over the roof, or at least cver the garvage
G roof, and thne silhouctte of Steven Avery, with
7 the bonfire in the background and the I
8 obsurvations made by some witnesses. ‘
9 Car you a1l picture that?  Can vou
10 pPiloture Lhat as a moment, as & moment in Lime? I
11 I 2ud that moment, by the way, althouyi: drauwatic |
iz and although importeant, should tell the whole
13 slory.  That woment of Steven Avery, after rthe i
14 murder was comnitted, of Steven Avery ternding the
15 five, of Steven Avery dispon:ng of arnd mutiloting
16 the bedy ob 25 year old Teresa Halbuch.  ‘fhat
17 would be a good place to start. |
18 But I'm not going to start there., I'm
19 going to start somewhore elge. L'm going to
20 start wirh vrhe Toyote RAV4A.  The Poyota RIVA, i
21 which was owned by oresa Halbuch, which was |
22 discovered cn the St of Novenmboer, at thie Avery |
|
23 Salvage Droperty, 1s lece dranatic, Lt's u leus
24 dramatic place to start, tohan thoge othwer moments
25 in timo chat I talled about.  EBub it's egu.lly

35 [

S— y — |

App. 316 |

Doc. 610
. R 7o |



Case 2005CF000381 Document 1112 Filed 01-24-2023 Page 34 of 91

21

e ,; . o " o s

10

11

13
14
15
16
17
18
19

20

Doc. 610

imporcant.

Boecause e discoevevy of than Rava, the
discovery ol Tercsa Halbach'e vehicle, changed
the couxse of not only thin case, but the clues
and the sccrets found in that wehacie changed the
lives of cverybody in this rcom. Leok around,
everybody.

The clues found n that vehicle, on the
S5th of November, changed cverybody's lives, yowm s
included.  Your lives will never be Lhe same,
curs won't, families won'L. That womnent is
particularly important. And Lhat i where we'yve
going to beoin,

This woman, Pam Sturm, of the 60
witnesses -- by the way, Tin coing to bhe helping
you remember some of these faces as we go along.
I don't cxpeet you to vemenber 60 veople and whal
they look like. And when T talk about witnesses,
I'mgoing Lo Ly to help the jury with some
photon to jog your memcriers.

Bur on the Sth of Novembhor, Pam Sturwm
and Iivan Hillegas had a conversation. ‘They hed a
conversation about where shiould Paa search for
Tercaatls veuircle. and, dmpceritantly, in that

convernation, they dicided to scarch thie Avery
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salvage proporty, the last place where (wyess
Talbach was scer 21ive.

Not, s 1 mentioncd, this casc
dramsticnlly changezo at that woment.  This
changes from a mivolng persons investigation to
where comething hevribly bad hes happened to
Teresa Halbhach.

TU'c wlso the first opportunity that we
hear wnere wo talk about law enforcement bias.
And we have heard that a lot frem the defense,
throughout this case. PRut the perception or the
finding of the wvehicle on the Averly properiy, in
fact, the very decision 1o loos for Lthis vehivlic
on the Avery property, should tell vou scmebhina.
What should 1t tell you?

Hell, if Pam Srurm and Ryan Hillegac can
figure it out. If Pam SYtuorm and Ryan Hillegas,
when they talk to each other, say to themselven,
you know wliit, caomaon sense would tol! us that
the first pluce thal ve zaosuld look for Terana
was Lhe last ploce thot she was seen alive, that
should put o lot of tho defense suggestion of law
cenforcement biag by Mr. Fascbender and
Mr. VWiegorl, lrto Terspective.

Becanse you don't have to be Sherloch

37
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Holmes to figure out that that's where the
investigation should start. rPam and Ryan figured
that out, when Pam Sturm decided, let's go look
at the Avery property for this particular
vehicle.

Now, we also remember that Pam's
daughter, Nikole, went with her. Nikole,
importantly, did some things at the scene. She
cook the photograph. She realized that the doors
were locked. She realized that it was too dark
to see inside, or teo sée any blood inside. She
realized thal there were no plates on the
vehicle. But, iwmportantly, both ladiesg nevar
took their eyes off of that wehicle until the law
enforcements arrived.

Now, photographs that were taken from
Pam are important; they are important in this
case. It was a camera lent to them by Scott
Bloedorn, as we understand. But what we do find
is that there were obvious abttempts to obscure
Che view of this car. There's no guestion that
this car was found by the car crusher.

Doesn't take a great leap of
interprefation to sugygest that Steven Avery

invended te crush Lhis car.  But you don't have

o8
s

Anp
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Lo make that finding in this casze. 1'm just
saying that parenchevically foir you. In other
words, that whera it was leoeatod was not an
accident,  there was no acclident where Teresa
Halbach's vehicle was locatecd.

Think alse, it you will, aboul how
Jwportant this particular eveut was, finding this
car. Pam Sturm described 1t as divine
interventicon, ov words to tpat ¢ffect, that it
was the hand of God, f think was the tera that
she said, as to where we should look al the 4,000
cars thal were on Lhis property. Pam Sturm
looked in that one place. She never would have
gotten through all Lhose cars.

But oun thal Saturday morning, or going
into Uhat Saturday ~fternoon, think of what would
have happen2d if Lhis car wouldr't have been
found. Think about what. would have hoppencd if
this car was crushed, like the other 94 crushed
cars that weroe there. Think of what would happen
if the lew enflovcement ofiicicle wouldn't have
known that this car was there and Lhio car would
have secrctly been taken off the moperty and the
blecod wouldn't have becen founag, both Toresa's

blcod and Steven's blood.

39
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Think how close he got to gelbting away
with that. Pam Sturm doesn't [ind this car, this
case doesn't change at that moment,‘we may not he
standing here today. all right. »And that's why
that's the important place to start in this case.
That's why the investigation changes so
dramatically upon the recovery -- axcuse me --
and observation of this particular car. All
right. That's the first fact.

Usually, when I would talk to a jury, I
wouldn't be concerned with things like security
issues, but part of the prousecution's job, not
only is to present my case, but to dispel any
defense suggestions that they have made in this
case. I'm not going to identify what the defense
has told you is evidence in the case, because
evidence has a meaning. Evidence suggests that
therc were witnesses that said things about it or
that there were witnesses that agreed with Lhe
questions that the defense gave.

Remember evidence n the case -- excuse
me -- evidence is the answers that witnesseg

give. Evidence aren't the questions that

Mr. Buting or Mr. Strang asked. I know this is a
littie bit of a diversion, but I'u Lhe
40
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Case 2005CF000381

[#5)

4

Doc. 589

Document 1112 Filed 01-24-2023 Page 39 of 91

1y Rt T AR il G- Page 4ol 74

shower and left to go deer hunting, bow hunting,
about 15 minutes later You are going to hear
frow Bobby that when he left 15 minutes later,
Teresa's SUV was there, but Teresa was nowhere Lo
be found.

You are going to hear that Bobby Dassey
was the last person, the last citizen that will
have seen Teresa Halbach alive. You are going to
hear from other citizens like that, other people
that will help place this case into context for
us.

Juries are triers of fact. You don't
decide what the law is, the judge does that. But
you decide what the facts of the case are. And
the facts in this case aren't -just going to point
to who did it; it's not just a who done it case.
It's a what happened and where it happened and
when it happened.

But we're also going to provide you
evidence, not just that Steven Avery did it, bhut
to the exclusion or other people as well. In
other words, positive evidence about who done
know it, but also negative evidence of why that
necessarily excludes others. And so you get to

find those facts and at the end of chis case, you

104
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1 still sleeping? Or did you wake up? |
9 A I was np by 2:30, yeah. 1
3 Q At 2:30, did you see something?
4 A Yes.
5 Q What did you sce?
5 A I seen a vehicle pull up i1n our driveway.
7 0 Do you recall which window you were looking from?
8 A Through the front window, in front of the kitchen
o Lable.
19 0 Bobby, could you describe that vehicle for the
11 jury please?
1 A It was a light green S0V, like a '"teal®" color.
13 ) How do you know that it was about 2:30 in the
14 afternoon? '
s I Because I was goling hunting that night, so that was
16 the time I wanted to get up. 1 got up at "two". |
. O All right. From which way did this blue or teal
s SUV drive in, as you werc looking out the window?
o A Toward the west it would be.
7; ] Can you tell the jury please frow which
:l direction your uncle'‘s trailer is from your house? |
) A The west.
22

O Nid you know whal kind of 30V it was?
23

I Not at the time,
24

o All right. After ce=ing that vehicle driving up
25

23]
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the roadway, tell the jury what vou saw then?

n I seen Terassa Halbach cet cult of Lhe vehicle, and
started taking pictures.

Q What was she taking pictures of?

A A marcon van.

Q A what?

A A maroon wvan.

0 Can you tell us aboul this vehicle? Where was it
parked?

A It was parked right in front of our house.

Q tlow you told this jury it was Teresa Halbach that
had taken the pictures. How do you know that?

n Now, I know that. At the time, I didn't.

Q What did this woman look like?

Pl She was about maybe five-eight. She had brown,
shorter-1like hair. She had a black coat on, that
went past the hips.

Q Was she wearing pants, or a skirt?

A She was wearing pauls.

o] Now, about this van, what can you tell the jury
about that wvan?

A It was a 1389 Plymouth Vovager. It had lots of
miles on it. It was wy moen's van. She had it tor
é& couple of years. I don't krow rcally much mere
about 1t.

27
Aup
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1 Q All right. BAs you were looking out the windew,
2 you said that vou saw a woman taking nictures.
3 Can you describe that please?
4 A Well, T seen her take cne picture of the front of
5 the van. Then I wenL in and took a shower.
6 Q Okay. After seeing her raking some pictures, did
4 you see her do anvthing else?
5 A She started -- Before I got in the shower, she
9 actually started walking over to Steven's trailer.
10 Q You could see that from your location?
11 A Yeah. Through the window, yeah.
19 Q You said, "walking toward Steven's trailer”. What
13 does that mean?
" B She walked toward it, to ihe door.
Is Q How clese to the door did szhe get, before you
6 stopped watching?
Fa\ Maybe 25 yards.
17
] Did you see her enter your uncle's trailer?
18
A No.
19
0 Why not?
20
A Because 1 wantod to take a shower. 1 didn't pay no
21
attention to it.
22
Q All right. Was there anvbody with her at that
23
time?
24
I No .
25
52
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Was therz anyhody ouiside, or maxing contacté with
her, outside by the vi.hicle?
HWo.
Mfter seeing this woran walking toward your Uncle
Steven's trailar, did you ever see Lhis woman
again?
No.
How long was it that you were in the shower? Do
you remembor?
Maybe three minutes, or four minutes.
Okay. What did you do then?
Gol dressed, and left, to go hunting.
Now, when you left to go hunting, did you have a
vehicle on the proirises?
Yes.
Can you tell the jury what kind of vehicle it was?
A black Chevy Blazexr.
Where was that parlked?
It was pavked riqght between the house and the
garage.
About what time do you think you left to ao
hunting?
Probably twenty t¢ three, quarter to three.
Quarter to three? Bobby, how do you know that

was the time? Why is that time important as il

39
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re.ates to hunting?

Well, that is when the deer starh moving. They go
on their feeding patterns then.

Pardon?

They go on their feeding éatterns then.

Where did vou go hunting that day?

It was actually maybe two miles up the road from my
house.

What kind of hunting was it?

Deer hunting. Bow hunting.

Mr. Dassey, when you walked out to your vehicle
to go bow hunting, did you notice if that teal or
Blue SUV was sbtill in the driveway?

Yes, i1t was.

It was?

Yes.

Did you see Ms. Halbach?

No.

Did you see any signs of her at all?

Nopea.

What did you do then?

I proceedad to lecave. 1 got in my vehicle and I
left.

Did you hunt that day?

Yes.

629-10
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On Surday, November 6, 2005, at approximately 1220 p.ra, S/A Kim J. Skorlnskiand S/A Debma
K. Strauss mtsrviewed Bryan J. Dassey, DOB 07/15/1985, the nephew of Steven Avery, regarding
Uiis rvestigation. Bryan lives with his mother, Barbara Jarvla, and theee brothers on the Avery Aulo
Salvage praperty. His bouse is adjacent to Steven's house. Priorto the mterview, Bryan was driving
Stever's blue 1993 Pontiac Grand Amand was stopped by the Mariette County Sheri's
Department pursuast to & search warrant for that vehick:,

Atfirst Bryan said he did not know anything about what was going an, but then agreed to talk to the
special agents. Duzing the Wterview, S/A Skorlinski and Bryan sat in the front seat of S/A
Skorlinski's state vehick and S/A Strauss sat int the backseat. S/A Skorknski exphined 10 Bryan the
search warrant for the Pontiac Grand Am, and he sialed he understood why the car had to be seizzd.
He said be and his brother Brendan were on theic way to a beal store, Tall Oaks, to by soda when
they were stopped.

Bryansaid he rode wp to the Avery residence at N9493 Highline Road, Town of Steptenson
(Crivitz), on Saturday moming, November 5, 2005, with Steven and his prandmother, Delores
Avery. He said when they got to the resilence, his grand father, Allan Avery; and his uncke, Charles
"Chuck™ Avery; and his brother, Brendan werc already there, DBryan said his grendfather canw: (o the
residence on Thursday nipht, November 3, 2005, and Chuck and Brendan came on Friday nipht,
November 4, 2005. Bryan said the pla was for all fimily members 1o stay at the residense urti

) today and then travel back (o their residences at Avery's Aulo Satvage in Two Rivers, Manitowoce
County.

S/A Skorlinski asked how he could contact Bryan's mother, Barb, and he said S/A Skorlinski said
tws coukd vall her on her cell phone, 920-973-1740, or eke her boyfiznd, Scott's cell phane (b
Scott Tadych), 920-973-2222. Bryan said his mam and step-dad are geting a divorced. He said
his binlogical dad & not around much.

Bryan lives ot Avery’s Auto Salvage property with is mom, and brothers Brondan (15% years old),
Bhine (16 years o) and Bobiby (19 years old). Bryan said he is not aroumd the residence or the
audo salvage yard souch because he works at Waodkod Face Veneer, Two Rivers. He sakl he
kaves for work at 600 am and then afler work e s wually ai s giiiend's hovse untll late  the
evening.

Bryan was asked about the ather vehicks at the Avery residence on Highline Lane, and he said
Chuck's fhitbed tow truck and Allan's Cheviokl pk up teuck are still there. Byvan wes asked
abaut a bhck Ford pick up toek ut Steven's resilence at the auto salvage vard. [le said that prk
up truck 1 owned by Steven and shoubd be at gy resydence becanse Steven drove his Portiae Grand

Am

Beyan was asked about the svems of Monday, October 31, 2005, wihizh was Halloween He said

STATEN LS
Doc. 228 Fip 7328
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b2 was not honw at all during that day, except for waking up and gomg o work. Bryan said i got
home sometime after supper, but coukd nat recall when that was. He was asked why the Avery
family members chose 10 come (o their residence on Highline Lans this weekend, and he said they
were gomg o butcher chickens and cut frewood. Bryan was asked about a deer they had hanging at
therr residence at the auto salvage yard. He said Bobby picked up that deer froma car/deer accident
and it Is hanging n the garage at his mom’s house. Bryan belizved this accident occurred on Friday
night, Novernber 4, 2005, Brayn said i 1s 1ot cerain, because he staved with his girlfiend Friday
night and did not get home until abot S30 a.m. on Saturday, November 5, 2005.

Bryan said he heard from his mom and Steven dat Halbach was only at ther residence about 5
minutes. He heard she just took the photo ofthe vanand kft. Bryan said the nvestigators shouid
also talk to his brother Bobby, beeause he saw her kave their property.

Bryan was asked about access into the back of the salvage yard, and he said anyene can dsive a car
back drete. He sald a car can be diiven through Radant Sand and Gravel pit (o the back of the
salvage yard. He recalled a time when 4 kids were caught driving back there.

Bryan said he ako heard that his uncle, Eacl Avery and his broter-in-kaw, Bab, were hunting rabbits
in the salvage yard on Wednesday, Navember 2, 2005, and they did not see Halbach's vehick i the
back of the salvage yard.

The interview was terminated at approxirztely |00 p.m, however, Bryan rermained in S/A
Skorlinski's vehicle until Investigators Tany O 'Nell and Todd Bakdwin, of the Murinstie County
Sherif's Department, had commplbited therr mierviey of Drendan, When that was conplkled, both
Eryan and Brerdan were transported back to the Avery residence at Highlime Lane, which was
approximately 145 p.r

STAIELRSE oo
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(6) New Euvidence That Mr. Avery Was Denied Bffective Assistance
Of Trial Defense Counsel And Post-Conuviction Counsel Where His
Trial And Post-Conuviction Attorneys Failed To Investigate And
Present To The Jury Significant Impeachment Evidence Related To
Bobby Dassey.
Bobby Dassey’s festimony was critical to the State’s case against Mr.
Avery. During his opening statement, prosecutor Ken Kratz explicitly informed
the jury of the significance of Bobhy Dassey’s putative observations on the date

of Teresa Halbach’s disappearance:

You will hear lrom varous kinds of citizens like Bobby Dassey, who
is one of the sons of Barh Janda, who you will hear testimony about,
that at about “:4%5 on the 31t of October, Bobby saw a young el
drive up to the Avery property.

Bobby Dassey saw ihis young gul, later identified as Tevesa
Halbacl, get out of her tea), or blue, or green colered SUV and
actually take pictures of the van thal her [sic] mom had for sale.
Bobby Dasscy is going to tell you, that after looking out the window
and after seeing Teresa Ialbach take these photographs of ins
vehicle and finish [sic] her job, that Teresa walked towards Steven
Avery’s trailer.

You will hear evidence that she was walking towards the maip
entrance of Steven Avery's trailer and that Bobhy therealler took &
shower and left to go deer hunting, how hunting, about 15 minutes
later. You are going to hear from Bobby that when he left 19
minutes later, Teresa’s SUV was there, but Teresa was nowhere Lo
be found.

You are going o hear that Bobby Dassey was the last person, the
last citizen that will have seen 'T'eresa Halbacl alive.

(T 2/12:103).
Al tral, Bebby Dassey lestified that bhe obsevved Ms Halbaclys light.

green ar feal-colored SUY pull ap i his driveway al 230 pomoon Cetober 51

2005, (I'T:2/14:36). Douby then abserved Me, Halbach exit her velncle and s.ar

w
o

App 330
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taking pictuves of his mow’s marcon van vight in front of his wailer
(T'T:2/14:37).  Bobby testified (hat he then observed Ms. Halbach walking
towards the door of My, Avery’s trailer (TT:2/14.38). The prosecutor, Mr. Liratz,
elicited the following:

Q: After seeing this woman walking toward your Uncle Steven's
trailer, did you ever see this woman again?

A: No.
(T'1:2/14:39).

Bobby Dassey then testified that hz took a three or four-minute shower,
and then left his trailer to go hunting. (TT:2/14:39). Bobby walked to his Chevy
Blazer, which was parked between the trailer and garvage. (T'7:2/11:39). Bobby
testified that as he walked tu his vehicle, he obzerved Ms. Halbach's vehicle still
pavked in the drviveway. (TT:2/14:40). Bobby further testified that he did not see
Ms. Halbach or any signs of her. (TT:2/14:40). Bobby testified that when he
returned to his frailer around “five-ish,” Ms. Halbach’'s vehicle was gone
(TT:2/14:47).

During  closing argument, Mr Kralz once again emphasized the
importance of Bobby Dassey’s testimany:

We tallked more about the timeline and we heard from Bobby

Dassey, again, n the same kind of a position to be — his eredibiliiy
to be weighed by yvou, but 18 an eyewllness., Again, an eyewilness
without any bias. Iiis o [sic] tndrvidual that deserves to be given &
tot of credit. Because sometime between 2:20 and 2:45 he sces
Teresa Tlalbach., He secs her taking photographs Tle sees ler
[trshing the photo shool. And he sees her walking  up towards

Uncle Steve's tratler

5

A
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Now, we heard about taking a shower And we heard abouf him
'F-‘dVlllg for hunting. That all becomes 1mportant and becumes more
nmportant when, after leaving for hunting, he sess Teresa's SUV
still parked next to the van, next to his mom's van that's far sale,
but Teresa is nowhere 1o be found.
Mr. Dassey it looking out this window, a clear view, sees the
pictures being taken of the SUV, a clear pathway, and that as she
walke towards My, Avery’s, llmLs the last Ms. Halbach s seen.
That’s the last she's seen alive All vight. So that's the timelne
That's the pathway, f you will, towards what happens to Ms.
Halbach.

(TT:3/27:91-92).

Given the importance of Pobhby Dassey’s testamony, it was imperative that
Mr. Avery's trial attorneys conduct an adequate investigation of him to uncover
any available impeachment evidence. Uunfortunutely, Mr. Avery’s tria) attorneys
failed to do so,

On November 6, 2005, special agents with the Wisconsin DOJ Division of
Criminal Investigation interviewed Bryan Dassey. Bobby Dassey’s older brothe
The investigators asked Brvan about the events of October 31, 2005, Bryan told
the investigators that he was not at home during the day other than waling up
and going to work. Bryan told the investigators the following:

Bryan said he heavd (rom hig mom and Steven tlat Halbach was
only @t thelr residence aboul 5 minutes. e hea rd she just took the

photo of the van and left. Urvan said the investirators should alse
falle to his brother Robbv, hecause he saw her luxv- their nroperty

See 11/6/05 DCL voport, attached as Exhibit I8 (emphasis added:  Obvicualy,
this statement directly contradicts whal Bobby Dassi v featificd to at My Avery’s

trial,

L
A

Ad 8]
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AT INE F I I 0 BCTRNID IS TR el Page b1 of 7.

Recently Bryan Dassey has been interviewed Lo determine the accuracy of
the foregoing report and the statement he attributed to Bobby Dassey. Bryan
Dassey indicated that in November of 2005 he lived with his girlfriend hut kept
hus clothing at his mother’s trailer on the Avery's Auto Salvage Property. See
Affidavit of Bryan Dassey, Exhibit G, § 3. Bryan Dassey states as follows:

On or about November 4, 2005, I returned to my mother's frailer (o
retrieve some clothes, and T had a conversation with my brother,

Bobby, aboul Teresa Halbach. I distinctly remember Bobby tellng
me, “Steven could not have lilled her because [ saw her leave the

oo

property on October 31, 2005.
See Exhibit G, { 4. Bryan Dassey confirmed that when he was interviewed on
November 6, 2005, he told the investigators that they sbould talk to his hrother
Bobby Dassey because BPobby saw Ms. [lalbach leave the Avery property on
October 31, 20058, See Exhibit G, { 6.

At trial, Mr. Avery’s defense attorneys stated on the record that they had
not interviewed Bobby Dassey. (11:2/14:79). Moveover, Mr. Averys trial
defense counsel’s hirved investigator was unaware that Brvan Dassey made any
stalement about Bobby Dassey seeing Ms. Halbach leaving the property on
October 31, 2005, (Affidavit of Conrad E. BRactz, attached and incorporated
herein as IBxhibit TT). Prior post-conviction counsel also utilized an investigator
I the course of vheir investigation, prior post-conviction counsel identified
Bryan Dassey’s statement in a memo summarizing law enlorcenent torviews,
however, they woo failed to recognize the rmport of Bobby Dassey's statement to

Sryvan . (Prior post-conviction counsel's summary memo and attached poliee

Doc. 227 App 333
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reporl, attached and icorporated heven as Group Exhibit I). The significance
of Bryan Dassey's statement was lost on trial counsel and post-conviclion
coungel, who did not interview Bryan Dassey. If trial defense counsel or prioy
post-conviction counsel had recognized the value of Bryan Dassey’s impeachment
testimony as to Bobby Dassey’s statement that Me. Flalback's vehicle was stillon
the property when he left to go hunting, they could have effectively undermined
a core aspect of the State’s case: that Ms. Halbach never left the Avery property
The failure to investigate this crucial hmpeachment evidence constitutes
deficient performance. Bobby Dassey’s putative ohservations on the date of Ms
Halbach’s  disappeavance formed the crux of the prosecution’s case
Underminig Jus credibility was therefore 1mperative. Furthermore, trial
defense and post-conviction counsel attempted to suggest that Bobby Dassey and
Scott Tadych could possibly be the killers. IDuring closing, trial Defense counsel
argued:
Bobby Dassey says that he sees Teresa Haolbach at 2:45, he leaves
at three, and the vehicle 1s still there, something like that. He has
no good way of verifying the tnne, but he telis the officer, talle to
Scott Tadych — Tadych, he can tell you precisely, is the word he
used, precisely what time 1t was
Well, hew does he know that Tadych can tell precisely what time 1t
was that he supposedly 1s being seen, unless the two of them mayhe
got together, talked about a story they had come up with.
Remember, those two people, nnhke anybody else that was asked
about an alibi and maybe weren't, but those two peaple ahbied

themselves. Without cach other, there is no alibi for cither one of

them.

2
-1

A 30
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(TT:3/27:205-206).  Given that trial defense counsel's theory was that Bobby
Dassey was the killer, no reasonable trial strategy would contemplate the failure
to ivestigate evidence that Bobby saw Ms. Halbiach leaving the Avery property.
State v, Theel, 2003 WI 111, 4 44, 264 Wis, 2d 571, 655 N.W.2d 305 (citing Broion
v, Sternes, 304 F.3d 677, 692 (7th Cir. 2002) (“[ijf we decide that the decision not
to investigale 15 unreasonable, we must find that trial counsel’s performance is
deficient”)).

Trial and post-conviction counsels’ deficient performance was clearly
prejudicial. Evidence that Bobby Dassey witnessed Ms. Halbach leave the Avery
property — and, perhaps even more nmportantly, later lied about seeing her
walle towards Mr. Avery’s trailer — would have cast the State’s case in a
completely differeot light. This is particulavly true given the other evidence M.
Avery has uncovered since his trvial implicating Bobhy Dassey as a possible
perpetrator. Had this evidence been presented, theve is a reasonable probability
that the result of My, Avery’s trial would have been different. My, Avery was
therefore denied effective assistance of counsel.  Thiel, 2003 WI 111, § &1
(finding ineffective assistance where counsel failed to vead all discovery
materials and therefore did not mvestigate evidence that would have discredited
cvucial prosecution witness): State v, Flonis, 2016 WL App 10, 49 40-47, 366 Wis
24 6GH1, 874 N.W 24 589 ((indhng teffective assistonee whoeve, iiler alin, coungn!
failed to 1mpeach alleged victim with prior inconsisient statement); Stale o

Jenluns, 2014 W1 39, 9 53, 3556 Wis 2l 180, 848 W W . 2d 756 ([hnding 1neflfeciive

Doc. 227 B35 App. 335
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assistance where failure w call contradictory  evewitness would expose
vulnerabilitics at center of State's case).

(6) In the alternative, the State violaled Mr. Avery’s fundamental

right to due process where it knowingly used false testimony to

secure his conviction.

In the alternative, the State used Robby Dassey’s testimony knowing it to
be false. The State was 11 possession of the report referenced, supra, wherein
Bryan Dassey told investigators that they should speak with Bobby because
Bobby saw Ms. Halbach leave the Avery property. Bryan would have no reason
to lie about what Bobby fold him. Nevertheless, the State elicited wholly
contradictory testimony from Bobby Dassey at trial that when he last saw Ms.
Halbach she was walking towards the door of Mr. Avery's trailer. The State
utilized this testimony as the centerpiece of its argument that Mr. Avery was the
last person to see Ms. Halbach alive, all the while knowing it to be false.

When the government obtains a conviction through the knowing use of
false testimony, it violates a defendant’s vight to duc process. Napue v, [flinors,
560 U.5. 264, 269 (1959); United Siates v, Baglev, 473 U8, 667, 679, n. 8 (1985).
When false evidence appears, the prosecutor is responsible for correcting it
Grglio v, United States, 405 U S, 150, 153 (1972). And, cominensurate with a
prosecutor’s special duty to assure that a defendani veceives a faiy tial, a
prosecutor may ot simply turn a bhnd eyve to evidence he or she reasonably

lnows to be false:

Doc. 227 /J\p{. 336
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Barb Tadych : He wasn't always home

Steven Avery: Well, vou — well, maost of the time he was home,

Barb Tadych: No.

Scett Tadych: He doesn't know fucking shit.

Steven Avery: And he said he [sic] left. She lefi.

Scott Tadyeh: That's vight.

Barh Tadych: Yeah. She left.

Steven Avery: Yeah.

Barb Tadych: Yeah.

Steven Avery: Well, he didn't testify for [sic] that.
(See, Bxhibit 1 at pp. 5-6) (cinphasis added).

Barb, 11 response to Mr Avery saying thal Bobby had said “she left,” agreed,
“Yeah. She left.” (See, Kxhibit 1 at p. 6). M. Tadych, in response to My, Avery saying
that Bobby had said “she left,” agreed, “That's vight” (See, Bxhibit [ at p. 6). My
Tadych’s yesponse indicates either that, Bobby had told him that he Baobby) observed
Ms. Halbach leave the property, or Mr. Tadych’s response indicates that he (Mr.
Tadych) observed and/or had contact with Ms. Halbach after she left the property.
(See, Bxhibit 1 atp. 12).

Barb and Mr. Tadych’s admissions are crucizl to Mr. Avery's defense because
the most important eyewitness for the Stule wus Bobby., who tesiified that Ms.
Halbach was still on the Avery property and thal he saw Ms. Halbach approaching
Mr. Avery's trailer before he left. (Motion for Reconsideration at np. 33-35). Bobhy
made statements to hiz brother, Bryan Dassey (Bryan™, that unpeach Dobby’s trial

testirmony snd establish that, 1 fact, he had observed Ms. [albach leave the Avery

property before he left. (Motlon for Roconsidevation at pp. 35-234). Now, in addition

e Apn 337
Doc. 284 533-5
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STATE QF WISCONSIN : CIRCUIT COURT : MANITOWOC COUNTY

STATE OF WISCONSIN,

Plaintiff,
Case No. 05-CF-381
V.
Honorable Judge Angela Sutkicwicz,

STEVEN A, AVERY. Judge Presiding

— e S N et N e N

Defendant.

AFFIDAVIT OF BRYAN J. DASSEY

Now comes your affiant, Bryan J. Dassey, and under oath hereby states as follows:

[ Tamof legal majority and can truthially and competently testify to the matters contained
herein based upon my personal knowledge. The factual statements herein ace true and
correct to the best of my knowiedge, information, and belief. 1 am of sound mind and }
have not taken any medication or ingested any alcohol that would impair my memory of

the faces stated in this atfidavit

2

Steven Avery is my uncle, Barb Tadych (formerly Barh Janda) is my mother, and Babby,

Blaine, and Brendan Dassey are my brothers.

3. In October and Noverber 2005, T ived with my girlfriend but | kept my clothing at aiy
mothet’s trailer, which was on the Avery’s Auto Salvage property

4. Onor about November 4, 20035, [rciwraed to my mothed’s trailer to retvicve same clothes,

and @ had a conversation with my brother, Bobby, about Theresa Halbach. [ distnetly

rewember Bobby telling e, “Sieven could not bave killed her becanse §saw her leave

the nroperty on October 31, 20057

EXHIBIT

App. 328

Doc. 228
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(2

Talso have a distinet memary of being presant prior © October 31, 2005 when my moiher
made a call to Auto Tiader and set up an appointment to have photographs of her van
takei. ©lknow that my mother made the apporntment because she told me that Steven

ery, my uncle, had insisted that she make the appointunent becatise it was her van.

=p

T'was interviewed by faw enforcement on November 6, 2005, afier being puiled over
while driving my uncle Steven’s Pontiuc. My brother Brendan was in the car with me
and he was intervicwed by ather officers at the same time as me. I told the investigators
that they should talk 1o my brother Bobby because he saw Teresa Halbach leave the
Avery property on October 31, 2005,

7. Twas not cailed as a witness to testify at my Uncle Steven’s crimimal wial.

&. Nothing has been promised or given Lo me in exchange for this affidavit.

FURTHER AFFIANT SAYETH NAUGHT =
2
r‘q_—:l Am.-\,—"jjh':- S~
Bryan Iﬁbnssey
State of Wisconsin

County of Mem ct e

Subscribed and sworn before me

this /6= day of _(Jetob e 2017,

; jq}*‘f/ % /L'rtzl; 3

vfot“l)' Publi&

/V] oA oM ‘ . - I /
(L2l v LS00 [el D ves © / / 3 "
/ 155500 [ 1 _ /_//,Jé{ ROAC

[

Doc. 228 630-21
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NTATE OO YIS CONSIN : CIRUCHHT COLHe s - p ANITOMWOC COUNTEY

SUATE O WASUONSIN, )

Plateuy

Case No. 035-CF-381
V.

e e e

Honorable Judoe Angela Sutacwtey
hudg . Presiding

STEVEN AL AVERY,

Delondant. )

AFFIDAVIT OF KEVIN RAITVILOW

Now contes your affiant, Kevin Rahmjow, and under oath biereby states as {ollows:
1 bam of legal majority and can tuthfully and competently testily o the maders contained
herein based upon my personal knowledee. The Factual statements herein are true aned
.

correat o the best ol my kowledee, mibiasnon. and beliel | am of sawmd min s |

am uot taking any medication nor have 1 mge

sy alcohol that would

Pelic

mamory of e faeis stated 1o dhis affidat

2 I 2905 1 hived nea Mishizol Wiscerwan [am s with the Tadvel il weaus.

r

Fantacquamtanees vt S

Stawy Tadyeh, Shaco o brother Scatris nos maied (o Seven

Avery's sister, Barl

3o On November 5 and 42005 T wes i ivishicot | faresa Halbach's veliete oy ih
East Do Kiver dam i Mishieot ot e nonabout the baedasas Ddiove wost o ke
| £7

e ound oviaday on Novembar o 00 | s sl at the
tlersection of [hohway 17 aod otac oectm Shshcot Winie there T oany e »

U= peroi posicr toa Toes Haleosic Biescimber diad the preser had s pieune o

f 004 gy
Eloe |
| 9]
1
1
m—— ret

228
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Teresa Halbach and written descripiions of Teresa Haibach and the cay she was diiving, |
recognize the poster oftached as Foxhibit A to s alficdavit as & copy of the nne [saw a

the Cenex station on Mavember 4, 2003,

Ln

Lreeognized that the wiitten description of the vehicle on the postey matched the car |

saw at the turnaround by the dam

5. While Tsvas in the Cenex station, a Manitowoe County Sheniff’s Departiment officer came
into the station. ] immediately wold the officer that [ had seen a car that matched the
description of the cat on Teresa Halbach’s missing person poster at the tanaround by the
dam.

7. In December 2016, 1 watched Making a Murderer. In the series, T ecogmzed the offices

who [talked to at the Cenex stalion on Noveraber 4, 2005 A photograph of this officer

is altached as Bxkibit B to this affidavii. Having watched Making a Murderer, I now

know that his name is Andiew Colborn,

After watched Making a Murderer, [ sent a text message 1o Scott Tadyeh. Having

o2

reviewed a saved copy of that message, [ knavw that T sent it on December {2, 2016, at
613 pan In the message, [ told Scolt Tadyceh that T had seen Teresa Halbach's car in
Mishicot an November 4, 2003, and had old the officer in (he Cenex station. On

IS

December 19,2016, 1 sent Scott Tadyeh another message | never heard back from Scoit

Yadyeh, Copies of the text message conversaiion | had with Scoti Tadych are aliached ag

fExhibit < 1o this affidavic

9. Hothing has boen pronnaed or given to ae i exchange for s altidavit,
= i = o

530-19
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Page 6008 £

POOTURTHER YOUR AFFIANT SAYETII NALGHT ,/

A £/ - ,?

State of Wiscunsin u{f .
County of __landmlrd. T
) T U%Sli . LY WA L
Naorery Fublic
Suk itl ibed and sworn before me State of f Wit wsin |

[]I'i Bdnym -Tb’tv _.,01,. =

Cammission Expires
/ 11/15/2019
,‘-/ \

NO(dl')/ Pulil &

530-20
Doc. 394 App 342
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STATE OF WISCONSIN : CYRCUIT COURT : MANITOWOC COUNTY

STATE OF WISCONSIN,

Plaintiff,
Case Np, 06-CF-381
V.
Honorable Judge Angela Sutkiewicz,

STEVEN A. AVERY, Judge Presiding

e N N e N e N e

Defendant.

SUPPLEMENTAL AFFIDAVIT OF KEVIN RAHMLOW

Now comes your affiant, Xevin Ralmlow, and under oath hereby gtates as
follows:

1. Iwish to emeud | 8 of my original affidavit to read aa follows;

After I watched Making a Murderer, T sent a message to Szott Tadych on
December 12, 2018, ot 18:13. The message stated:

Tjust watched the series makin [sic] of & murderer and 1 zoita tell
yu I need to gst in touch with one of of thelr lavwyers us couborn [sic)
Tsaw art [sic) cencs: and told him that vehicle wes at the old dawn
[sic] on a thurs or Fri. And im (sl) gueesing Nov 3rd was tho day he
called the pletes in

[ cont another messago at 19:41, in which [ szatod, '"Hey give me o call
9065612866." I receivad one message baclk from Mr. Tudych that day, 1n
which he said he wae sick and that he would cull the next day. 1did not
heer frora Mr. Tadych the next day — or any other day — regponsive to
iny request for attorney contact information for Steven Avery or Brenden
Descey. I received another message from Mr. Tadych on December 19 at
6:10 p.rm,, which was not responsive to my request. AL of tho meseagen
axchanged between Mz, Tadych and T are attached,

Mre. Tedych sent ine a message on or about Septenber 8, 2017, in which
ghe atated:

EXHIBIT '!
1t awenneg 14
[ SO SR

630-2
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Doc. 394

Hello Kevin, T see you massaged scott awhile back and said things
to him about the case. Brendan's attorneys would lile to talk to
you. Laura Nytridor (sic] $125032204, Please give her @ call,

TURTHER AFTIANT SAYETH NAUGHT
/_(’,___/_//#/ e
Miyin e gota Kevin Rahmlow
State of Wirtonain

County of S+ Lowrs

Qubscnbgd and «worn fn.-p g L
this 7" day of fodoje oW mv‘i.)t(’

(e 2, M_fm@w@

Notary Public

-

:.% CARLA RAE mpsum
t HOTARY Puauc MIKHESOTA
WY COlpSEION m"ﬂ:s o faLas

e e pmagnmae o
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[ just:watehed the series makin of
a murderer and 1 gotta tell ya |
need to get in totich!with one of
. their lawyers as caoubern I saw art
cenex and told himithat vehicle
was at the old damn on a thurs or

” And rmgue S g _Nev 3rd was the
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Hello Kevin, | see you
messaged scott awhile back
and said things to him about
the case. Brendan's attorneys
would like to talk to you. Laura
Nytrider 3125022204. Please
give her a call.

6734-6
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CERTIFICATE OF SERVICE

Ieertify that on November 2™, 2017, a true and correat copy of Defendant Steven Avery’s
Amendment of Group Exhibit 7 of his Previously Filed Amended Supplement to Motion for
Recansideration, Pursuant to Wisconsin Statute 8056.07 (i)(a) was furnished via electronic mail
and by first-cluss U.S. Mail, postage prepaid to:

Manitowoe County District Attomey’s Office
1010 South &" Street

3" Floor, Room 325

Manitowoce, WI 54220

Wiv. Thomas J. Fatlon
Assistant Attorney General
P.O. Box 7857

Madison, WI 53707

A e, ST —
k'“:, \‘.fl}k}\_.k ! T \ (\_’//

Kathleen T. Zellner

634-7

App 351
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s

1 Mr. Ercl teld you that, right on the other sade,
2 sce this, vight on the other side of the SUV,

2 running all the way along this ridge, was this

4 berm. Mr. Zrtl talked about Lthis being 15 to

5 20 feet high.

6 Remember he talked about walking over

7 that particular berm where he -- after he got oo
8 the top of it, kind of slid down, or gravity kind
2 of assisted this going down the other side of
10 that berm. That is important, or it may be for
12 you, important, when deciding whether or not
12 | somebody knew to put this car here.
iz It certainly couldn't be driven in from
14 the south. That's the point. 211 right. The
15 point is that it couldn't be driven into that
16 property uanless somebody knew that property,
17 unless who ever put that car there, knew how to
18 get the car inbte this location Again, 1it's near
19 the car crusher. Ic's near a place where other
20 cars arc Lo bea crushed. Tt's near cars that have
21 been crushed. The 54 cars that we talked about.
22 But M. Erolts job, primary jok, at this
23 tocation, is ta process the outside of the

24 vehilcle ., Bub then to ¢geot a wrecker, to gel & tow
15 agscmbly et up, and to put this on an enclosed
| S
Doc. 610 P
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Pace T ol A

ATTORMEY KRAT”:  All righr.
(By Attosney Krats)- You caid that you saw Scoit
Tadych on the way to deer hunting. About what
tim2 was it that you saw hiwm; do you vecall?
Quartexr to three.
About 2:45 p.m.”?
Yes.

So you had already seen Teresa Halbach by 2:43

sud, in fact, had already lef: your residunce; is
that right?

No, she was $tilld there. |
What T'm saying is, you had already seen hevr?
Ch, yes.

And had left your residence --

Yec.

- by 2:457

Yes.

Mr. Strang, asked if you heard any screaming ox
if you heard any other ncisecs when you gol into
your truck; were you listeuning for anything like
that?

No.

How long cors it take from exiting ycur Urailcer
until you get into your truck; how Ear of a

dictunce wae that?

44
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eqgres . Lo that property.

Sergeant Orth testified that while vhe
officers were scowewhers in this area, remember
this picture was taken after the vehicle Lad been
removed, but that there's -- there's ways in and
out from the west. I will show you in a moment,
if I can find the overhead.

A little farther up, one can see the --
liow the roads down here, we have lots of ways to
get in and put that -- First of all, for someone
to plant the vehicle. &nd, seccudly, fo1 anyone
to approach it while it'ws there. And an even
nwore distant shot that shows 2]l the waye in to
this plot of land.

£o wiile maybe dircctly to the south of
that berm LU is not immediately accessib.e,
there's all thesce other ways in from here, or
from here.  When somebody who knows the area,
perhaps somcone woo's been a patrol rergeant for
many vyears, hnows the connty like the back of his
hand, is going to know how to get to that RAV4,

Then we have this whole guestion of
whether the vehicle is locked ovr not. Well, the
Sturws said they thought it was locked, but then

when they were questioned wmore carefully it turnc

715-182

App. 354



Case 2005CF000381 Document 1112 Filed 01-24-2023 Page 72 of 91

i3 i e e b A s o . . | ;

A el CIE S ] ERLLAA | Wi LS A5 ol FA o

STATE OF WISCONSIN : CIRCUIT COURT : MANITOWOC COUNTY

STATE OF WISCONSIN, )
)
Plaintiff, )
) Case No. 05-CF-381
v )
) Honorable Judge Angela Sutkiewicz,
STEVEN A. AVERY, ) Judge Presiding
)
Defendant. )

AFEIDAVIT OF BRAD A. DASSEY

Now comes your affiant, Brad A.Dassey, and under oath hereby states as follows:

1. T'am of legal majority and can truthfully and competently testily to the matters contained
herein based upon my personal knowledge. The factual statements herein are true and
correct to the best of my knowledge, information, and belief. 1 am of sound mind and
have not taken any medication or ingested any alcohol that would impair my memory of
the facts stated in this affidavit.

2. Bryan, Bobby, Blaine, and Brendan Dassey are my half-brothers. Peter Dassey is our
common father.

3. Thad a conversation with Barb Dassey,( Janda) (now Barb Tadych) during a car trip 1o
visit Brendan Dassey at Sheboygan County Jail. My father Peter Dassey was with us.
Barb stated that she had hired someone to "reformat” her home computer. She wanted to
know if "reformating" would remove what was on the computer.

4. Barb admitted her computer had some pornography stored on it and she claimed the

computer had "viruses”" on it. She had the reformatting done shortly before the

EXHIBIT

App. 355
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authorities seized her computer, Barb commented that she did not think the person she
hired knew what he was doing,

5. She said she did not want anyone to get what was on her computer

0. Shortly after my conversatian with Barb I contacted the authorities because I thought
Barb was trying to remove evidence relevant to the Teresa Halbach murder from her
computer.

7. 1do not kmow who retormatted Barb's computer.

8. I'was interviewed by the authorities after I reported this information to them.

9. Twasnot called as a witness to testify at Steven Avery or Brendan Dassey's crimina)
trials,

10. Nothing has been promised or given to me in exchange for this affidavit.

o e

Brad A. Dassey S

FURTHER AFFIANT SAYETH NAUGHT

State of Wisconsin
County of Qe aaimtie
gt

Subscnbcd and swom before me

ths_gg_ddy of Qetoler 2017

_..,%%772“%

Notary Publi

£$32-36
Doc. 281

App. 35



eemmasee2 0050000221 DNociiment 1112 Eiled 01-24-2023 Page 74 of 91

a. any reports or statements of experts or if an expert does not
prepare a report or statement, a written summary of the
expert's findings or the subject matter of his or her testimony

b. the results of any physical examination, scientific test,
experiment or comparison that the plaintiff intends to offer in
evidence at trial.

14. Furnish the defendant with a detailed inventory of all items which
the State has in its possession, knowledge or control in regards to
this case which were obtained from or belong to the defendant,
together with the date, time, place and manner in which those
items were obtained.

15. Furnish the defendant with all information concerning any
electronic surveillance of any conversation to which the defendant
was a party and of any electronic surveillance of his premises;

16. Furnish the defendant with all information concerning the
interception of mail which is or was sent to him or which he sends
to others including but not limited to the use of a mail cover;

17.  Furnish the defendant with a written report detailing the
defendant’s conduct, including all observations of him as well as
the results of all tests and/or experiments which were performed
on or by the defendant which the State intends to introduce into
evidence;

18. Furnish the defendant with a copy of all subpoenas for documents
issued pursuant to sec. 968.135, Stats., copies of all requisite
showings of probable cause, and copies of all documents so
received;

19. Disclose to the defendant all promises, rewards and inducements
made by the plaintiff or any of its agents to any witnesses that will
testify at the trial in the above-captioned matter;

20. Pursuant to sec. 971.23(1)(h) Wis. Stats., furnish the defendant
with all exculpatory evidence, including but not limited to:

a. Any and all exculpatory evidence and/or information within
the possession, knowledge or control of the State which would
tend to negate the guilt of the defendant.

b. Any and all exculpatory evidence and/or information within
the possession, knowledge or control of the State which would
tend to affect the weight or credibility of the evidence used
against the defendant including but not limited to:

(3)
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i.  Any and all statements of all individuals which may be
inconsistent in whole or in part with any other statement
made by the same individual.

ii. Any statements made by any individuals which are
inconsistent in whole or in part with any and all
statements made by other individuals who have given
statements relevant to the charges against the defendant.

ili. Any and all reports, results, and conclusions of all tests
recreations, reconstructions, calculations or experiments
made to be used by the plaintiff which were inconsistent
with the plaintiff's theory of the defendant's guilt, and/or
any other theory inculpating the defendant of any crime
charged or uncharged, or which were inconclusive or
abortive of the same.

iv. Any and all information, reports, or evidence of any form
of bias, prejudice, or untruthfulness of any witness the
State intends to call at trial. O.A.G. 12-86, April 28,
1986.

c. Any and all evidence and/or other information in the
possession or knowledge of the State which would tend to
show, indicate or give rise to inferences that the defendant:

i.  was acting in self defense at the time, either of the alleged
offense(s) were committed,

ii. was acting in the defense of others at the time of the
alleged offense,

ili. was acting under the influence of adequate provocation at
the time of the alleged offense,

iv. was acting because the defendant believed he or another
was in imminent danger or great bodily harm and that
the force was necessary to defend the endangered person,
whether or not that belief was unreasonable at the time of
the alleged offense,

v. was acting because the defendant believed that force was
necessary in the exercise of a privilege to prevent or
terminate the commission of a felony, whether or not that
belief was unreasonable at the time of the alleged offense,

vi. was acting in the exercise of a privilege under 939.45,
Wisconsin Statutes at the time of the alleged offense.

(+)
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vii. was acting because the defendant believed, as a result of

a threat or threats by a person it was the only means of
preventing imminent death or great bodily harm to
himself or another person, whether or not that belief was
unreasonable at the time of the alleged offense.

was acting because the defendant believed as a result of
the pressure of natural physical forces, it was the only
means of preventing imminent public disaster, or
imminent death or great bodily harm to himself or
another, whether or not that belief was unreasonable at
the time of the alleged offense.

d. Any and all evidence and/or other information in the
possession, knowledge or control of the State which would
indicate or gives rise to inferences that the defendant:

i,

iv.

caused the death of Teresa Halbach intentionally under
mitigating circumstances, including but not limited to
those enumerated in section 940.01(2) Wisconsin
Statutes, at the time of the alleged offense,

recklessly caused the death of Teresa Halbach under
circumstances showing utter disregard for human life at
the time of the alleged offense,

recklessly caused the death of Teresa Halbach under
circumstances that do not show utter disregard for
human life at the time of the alleged offense,

negligently caused the death of Teresa Halbach at the
time of the alleged offense,

caused the death of Teresa Halbach by the negligent
handling or operation of a dangerous weapon, explosives
or fire at the time of the alleged offense,

caused the death of Teresa Halbach by the intoxicated
use of a vehicle or firearm,

caused the death of Teresa Halbach by the negligent
operation of a vehicle,

caused the death of Teresa Halbach by the negligent
control of a vicious animal,

(5)
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ix. caused the death of Teresa Halbach while committing or
attempting to commit a crime specified in sec. 940.225(1)
or (2)(a), 943.02, 943.10(2), 943.23(1g), or 943.32(2) Wis.
Stats.

x. caused the death of Teresa Halbach under circumstances,
or with a mental purpose or lack thereof, which constitute
any other lesser included offense to the alleged offense.

e. Any and all evidence and/or information in the possession,
knowledge or control of the State which would indicate, show,
or gives rise to inferences that the defendant:

i.  was suffering from a mental disease or defect at the time
any of the alleged offense, and/or,

ii. lacked substantial capacity to appreciate the
wrongfulness of his conduct at that time, and/or,

iii. lacked substantial capacity to conform his conduct to
requirements of law at that time.

f.  Any and all evidence and/or other information in the
possession, knowledge or control of the State which would
tend to show or gives rise to inferences that:

i.  the defendant was in a voluntary intoxicated or drugged
condition at the time of the alleged offense,

ii. this condition may have negated the existence of a state
of mind essential to the offense charged.

g. Any and all evidence and/or other information in the
possession, knowledge or control of the State which would
tend to show or gives rise to inferences that:

i.  the defendant was in an involuntary intoxicated or
drugged condition at the time of the alleged offense,

ii. this condition may have rendered the defendant incapable

of distinguishing between right and wrong in regard to the
alleged criminal act at the time the act was committed.

App. 360
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h. Any and all evidence and/or other information in the
possession, knowledge of control of the State which would
tend to show or give rise to inferences that the defendant was
stimulated by intoxication at the time of offense to a degree
that he should be convicted of a lesser degree of homicide.
Please see State v. Heisler, 116 Wis.2d 657, 344 NW.2d 190
(Ct. App. 1983) and Lee v. State, 65 Wis.2d, 648, 223 N.W.2d

455 (1974).

i.  All exculpatory evidence and/or information within the
possession, knowledge or control of the State which indicates
or gives rise to inferences which indicate that the events
alleged as crimes committed by the defendant were the result
of accident or were perpetrated by accidental means.

j.  All exculpatory evidence and/or information within the
possession, knowledge or control of the State which indicates
or gives rise to inferences which indicate that the crime or
crimes charged as well as the events alleged to have been
committed by the defendant, were committed in whole or in
part by a person or persons other than the defendant. Please
see Kyles v. Whitley, 514 U.S. 419, 115 S. Ct. 1555, 131 L.
Ed. 2d 490 (1995).

k. All exculpatory evidence and/or information within the
possession, knowledge or control of the State which indicates
or gives rise to inferences which indicate that any or all of the
evidence being used against the defendant was “planted” by
others in an attempt to falsely inculpate the defendant. Id.

1. All exculpatory evidence and/or information within the
possession, knowledge or control of the State which indicates
or gives rise to inferences that the events alleged or crimes
committed by the defendant were the result of an honest error
of either fact or law that negatived the existence of a state of
mind essential to the crime.

m. All exculpatory evidence and/or information within the
possession, knowledge or control of the State which indicates
or gives rise to inferences that the events alleged or crimes
committed by the defendant were the result of misadventure.

n. All exculpatory evidence and/or information within the
possession, knowledge or control of the State which indicates
or gives rise to inferences that the defendant acted with a
depraved mind at the time of any of the crimes charged.

Doc. 255 (7)
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All exculpatory evidence and/or information within the
possession, knowledge or control of the State which indicates
or gives rise to inferences that the defendant was acting with a
high degree of negligence at the time of any alleged offense.

All exculpatory evidence and/or information within the
possession, knowledge or control of the State which indicates
or gives rise to inferences which tend to indicate that the
defendant "did not mean to" commit any of the crimes alleged
in the information, as that defense is described in State v.
Bougneit, 97 Wis.2d 687, 695, 294 N.W.2d 675, (Ct. App.
1980), and Morrissette v. United States, 342 U.S. 246, 250-
251, 72 S.Ct. 243 (1952).

All exculpatory evidence and/or information within the
possession, knowledge or control of the State that the
defendant acted without the requisite intent, or with lack of
intent, at the time of any crime alleged in the information.

Any and all evidence and/or other information in the
possession, knowledge or control of the State which would
tend to indicate or gives rise to inferences that the defendant
acted while suffering from mental, psychological,
physiological, biological, medical or emotional disorders; as
well as any information indicating that the defendant has
suffered from physical, sexual, mental or emotional abuse.

Any and all evidence and/or other information in the
possession, knowledge or control of the State concerning the
activities of Teresa Halbach and all allegations against her
made by the defendant, other citizens, or law enforcement
officers, and copies of all law enforcement reports, memos,
books, and all other reports and documents of any and all
investigations done by the Manitowoc County Sheriff's
Department, the City of Manitowoc Police Department, the
City of Two Rivers Police Department, the Wisconsin
Department of Justice, and/or any other law enforcement
agency; or agency or individual acting under color of state law
concerning the activities of Teresa Halbach and the allegations
made against her.

Any and all evidence and or other information in the
possession, knowledge or control of the State, which would
extenuate, mitigate, or reduce the degree of the offenses
charged or the defendant's punishment therefore, including,
but not limited to evidence or information which shows or
gives rise to inferences that the defendant acted at the time of
the alleged offense:

(%)
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with a diminished capacity

in a drugged condition

in an intoxicated state

with a depraved mind

with reckless conduct (gross negligence)

with a high degree of negligence

in self defense

with excessive use of self defense

under duress

under coercion

under necessity

while mistaken as to fact or law

while suffering from abused child syndrome

by misadventure

under provocation

while he "did not mean to," State v. Bougneit, supra
with the lack of intent

with the lack of reckless conduct showing utter
disregard for human life.

EEEEEEEEN §E§S< TEET

u. Any and all exculpatory information and/or evidence within
the possession, knowledge or control of the State which would
extenuate, mitigate or reduce the degree of either of the
offenses charged and/or of the defendant's punishment.

v. Any and all information in the possession, knowledge or
control of the State which shocks the conscience and is
favorable to the defendant.

w. Any and all exculpatory evidence and/or information within
the possession, knowledge or control of the State which would
form the basis for further investigation by the defense.

21. Furnish the names and addresses of all persons known by the
state to have witnessed any matter related to this case, whether or
not the state intends to call them as witnesses at any hearing or
trial in this case. Please see Brady v. Maryland, 373 U.S. 83
(1963) and Nelson v. State, 59 Wis.2d 474, 208 N. W.2d 410
(1973).

22. Furnish copies of all written, recorded, or videotaped statements
and a summary of any oral statements made by witnesses,
including but not limited to copies of police reports, showups,
notebooks, memo books, and all other documents, prepared by the
witnesses, whether or not the state intends to call them to testify
at any hearing or trial in this case. Please see State v. Groh, 69
Wis.2d 481, 230 N.W.2d 745 (1975); State v. Van Ark, 62 Wis.2d
1565, 215 N.W.2d 41 (1974); and Simos v. State, 53 Wis.2d 493,
192 N.W.2d 877 (1972).

&
Doc. 255
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SEALED

STATE OF WISCONSIN CIRCUIT COURT MANITOWOC COUNTY
STATE OF WISCONSIN,

Plaintiff,

. Case No. 2005-CF-381
MANITOWSEC COUNTY
STEVEN A. AVERY, ﬂt‘%
JAN 1 8 2007
Defendant.
SLPRY OF CIRCUIT COURT

DEFENDANT’S MOTION FOR DISCLOSURE
OF EXCULPATORY INFORMATION

Steven A. Avery, by counsel, now moves the Court for an order requiring the
state immediately to disclose all of the following specific exculpatory information
and documents in its possession, known to it, or that would be known to it in the
exercise of reasonable diligence. Mr. Avery makes this motion pursuant to the due
process guaranties of the Fourteenth Amendment to the United States Constitution
and Article I, § 8 of the Wisconsin Constitution. He further relies upon Brady v.
Maryland, 373 U.S. 83 (1963), and progeny (through at least Strickler v. Greene, 527
U.S. 263 (1999)), and upon State ex rel. Lynch v. County Court, Branch 111, 82 Wis. 2d
454, 262 N.W.2d 773 (1978), Wis. SCR 20:3.8(d) and other Wisconsin authority
explaining the state’s duty to disclose exculpatory information to the defense in a

criminal case.
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Some of the information that Mr. Avery seeks here he already requested of the
prosecution in writing, by letter dated December 15, 2006. The prosecution to date
has not responded to that letter. Other information Mr. Avery now requests
specifically for the first time. Mr. Avery prays that the Court order the state
immediately to disclose:

1. All documents and information about the work schedules and
whereabouts of James Lenk, Andrew Colborn, Kenneth Peterson, and Thomas
Kocourek on October 31, 2005 and on November 1-4, 2005. This includes any
information about their locations and activities during nighttime hours. This
information was requested in the December 15 letter from defense counsel.
Information already in the possession of the defense, through previous discovery,
of course need not be disclosed again.

2. All documents and information about the work schedule and
whereabouts of James Lenk on Saturday, November 5, 2005, before 10:41 p.m.
Specifically, the state should disclose where Lt. Lenk was when he made a 2:57 p.m.
telephone call that day to Inv. Dedering, when he first arrived at the Manitowoc
County Sheriff’s Department that day or counted himself on duty, and when he first

arrived anywhere on the Avery Auto Salvage property that day.
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3. The number, location, actual possessors, and nominal custodians, atany
time, of all master keys or other keys that opened the Manitowoc County Clerk of
Court’s office between October 30, 2005 and November 6, 2005. This request
includes any information concerning the use or misuse of any such key, or the
unexplained disappearance of any such key, during the same time period.

4. All documents and information about the work schedules and
whereabouts on November 3, November 4 and November 5, 2005, of every
employee of the Manitowoc County Sheriff’s Department with actual access,
whether proper or otherwise, to any key that opened the Manitowoc County Clerk
of Court’s office during the same time period.

5. All documents and information explaining, purporting to explain, or
relating in any way to the apparent hole in the cap of the vial of liquid blood labeled
as Steven Avery’s, and contained in the court file of the 1985 case that resulted in
Mr. Avery’s wrongful conviction.

6. All documents and information bearing on the bias of any current or
former member of the Manitowoc County Sheriff’'s Department or the Calumet
County Sheriff's Department against Steven Avery, if that bias reasonably mayhave

existed at any time between October 30, 2005 and the present.
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7. All documents and information relating to any internal investigation
or discipline by the Manitowoc County Sheriff's Department, the Manitowoc
County Board of Supervisors or any of its committees, the Manitowoc Fire and
Police Commission, or any other oversight body, of James Lenk, Andrew Colborn,
or any other Manitowoc County Sheriff’s Department employee involved in the
investigation leading to the present charges against Mr. Avery, for any job-related
act of dishonesty or alleged dishonesty, dereliction of duty, bias, tampering with (or
improper handling of) evidence, or other failure to follow departmental rules atany
time. This requestincludes, butis notlimited to, information in personnel or human
resources files, or in internal affairs division (or the equivalent internal professional
performance investigative arm) files. Italso includes the circumstances of Lt. Lenk’s
departure from the Detroit Police Department in or before 1980, if that was in the
wake of allegations about his professional performance, honesty, integrity, or
suitability for law enforcement work.

8. All documents and information reflecting any inconsistent statements
made by James Lenk, Andrew Colborn, or any other Manitowoc County Sheriff's
Department employee involved in the investigation leading to the present charges,
to the extent that those inconsistent statements relate to the investigation into Teresa

Halbach’s disappearance or to the present prosecution of Mr. Avery.
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9. All documents and information reflecting any plea offers by Brendan
Dassey or any of his lawyers, any hopes of leniency that Brendan Dassey or his
lawyers have expressed, any expectations of leniency or favor that Brendan Dassey
or his lawyers have expressed, any promises offered or made to Brendan Dassey by
prosecutors or law enforcement officials involved in the prosecution of either Steven
Avery or Brendan Dassey, and any further statements Brendan Dassey has made to
anyone (including on tapes made by the Sheboygan County facility where he is
lodged) about the offenses alleged here in the Amended Information. Such
statements necessarily will be inconsistent with other statements by Mr. Dassey.
This request encompasses all information within the scope of Giglio v. United States,
405 U.S. 150 (1972), and both federal and Wisconsin cases applying that decision.

10.  All documents and information concerning the non-human nature, or
uncertain nature, of a bone fragment with a kerf cut, examined by Dr. Leslie
Eisenberg and later submitted to the FBI Laboratory. At this point, the state has not

disclosed any results of FBI testing.

App. 368




Case 2005CENNN381 Document 1112 Eiled 01-24-2023 Page 86 of 91

Doc. 467

Dated at Madison, Wisconsin, January 17, 2007.
Respectfully submitted,
STEVEN A. AVERY, Defendant

HURLEY, BURISH & STANTON, S.C.

—

10 East Doty Street, Suite 320 Dedt A. Strahg 64

Madison, Wisconsin 53703 Wisconsin Bar No. 10098

[608] 257-0945 Counsel for Steven A. Avery
BUTING & WILLIAMS, S.C.

lerome F. Buting

400 Executive Drive, Suite 205 Jerome F. Buting
Brookfield, Wisconsin 53005 Wisconsin Bar No. 1002856
[262] 821-0999 Counsel for Steven A. Avery
6
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Teresa Halbach and written descriptions of Teresa Halbach and the car she was driving. [
recognize the poster attached as Exhibit A to this affidavit as a copy of the one [ saw at

the Cenex station on November 4. 2005.

n

[ recognized that the writien description of the vehicle on the poster matched the cor |

saw at the turnaround by the dam.

6. While Iwas in the Cenex station, a Manitowoc County Sherifl”s Department officer came
into the station. [ immediately told the officer that [ had seen a car that matched the
deseription of the car on Teresa Halbach’s missing person poster at the turnaround by the
dam.

7. In December 2010, I watched Making a Murderer. In the series, [ recognized the cfficer
who [ talked to at the Cenex station on November 4, 2005. A photograph of this officer
is altached as Exhibit B to this affidavit. Having watched Making a Murderer, I now
know thal his name is Andrew Colborn.

8. After I watched Making a Murderer, | sent a text message to Scott Tadych. Having

reviewed a saved copy of that message. [ know that I sent it on December 12, 2016, at

6:13 p.m. In the message, I told Scott Tadych that | had seen Teresa Halbach's car in

Mishicot on November 4, 2005, and had told the officer in the Cenex station. On

December 19,2016, 1 sent Scott Tadych another message. 1 never heard back from Scott

Tadych. Copies of the text message conversation [ had with Scott Tadych are attached as

Exhibit C to this atfidavit.

9. Nothing has been promised or given to me in exchange for this altidavit.

o
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State of Wisconsin

LEFURTHER YOUR —\!ld\\’l\\\l‘lﬂ\\UGlll//J

Kedin Rahml }ox& i

County of 'J‘ 4 o

—ounty ¢ -J—“"‘" Dwk7£L MARK S. BRD’ t AN
Notary Public

\ub»u ibed and sworn hﬁ‘[”lt nie t‘“‘e of Wiseomiis

]l%

dav of Tlf V . 2017

Cammission ExpIres
; 11/15/2019

Nothry Pupflic™
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TERESA MARIE HALBACH

b 2 ya-pb. ’f‘
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DEC 12 2016 AT 18:13

Cl just watched the series makin of
a murdererand | gottatellya |
need to getiin touch with'one of
their lawyers as coupern't saw art
cenex and told him that vehicle
was at theold damn ona thurs or

Fri

And im guessing Nov 3rd was the
day he called the pilatesin

DEC 12, 2016 AT 19:41

Ml Hey give me a call 9063612856
Ok L'will I am really sick now can S

~
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